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پژوهشگر ادبيات عاشورايى عنوان كرد
انتقال پيام عاشورا با روضه هاى مجازى 

نتيجه آخر فصل مهمتر از دربى است
شفر : مى خواستم به عنوان 

مهاجم به ايران بيايم

قدس بررسى مى كند
ماجراى حذف درياچه اروميه از 

نقشه ايران و كتب درسى

مطالبه مهريه از طريق قضايى 
* قسمت اول 
عليرضا طالبى/ حقوقدان: نخســتين موضوعى كه 
بايد در طرح همه دعاوى به آن توجه داشــت، انتخاب 
دادگاه صالح مى باشد. به موجب قانون حمايت خانواده 
مصوب1391، زوجه مى توانــد در دادگاه محل اقامت 
خوانده يا محل سكونت خود اقامه دعوى كند؛ مگر در 

موردى كه خواسته، مطالبه مهريه غيرمنقول باشد. 
پس اگر مهريه، مالى غيرمنقول ماننــد زمين يا خانه 
باشد، دعوى بايد در دادگاه محل وجود مال اقامه گردد؛ 
همچنين مطابق رأى وحدت رويه شماره 705 هيئت 
عمومى ديوان عالى كشور، دادگاه محل وقوع عقد نكاح 
و دادگاه محل انجام تعهد نيز براى رسيدگى به دعوى 

مطالبه مهريه صالح مى باشند. 
با توجه به راه اندازى دفاتر خدمات الكترونيك قضايى 
در برخى نواحى قضايى، لازم اســت مدعى براى طرح 
دعاوى مشخصى از جمله دعوى مطالبه مهريه، به اين 
دفاتر مراجعه كند. بنابراين، زوجه بايد با مراجعه به يكى 
از دفاتر خدمات الكترونيك قضايى واقع در حوزه قضايى 
دادگاه صالح، ابتدا دادخواســتى را تنظيم و با مشخص 
كردن خود به عنوان خواهان و همسر خويش به عنوان 
خوانده، خواســته خود را كه مطالبه مهريه است بيان 

كرده مقدار آن را مشخص كند. 
اگر مهريه پول باشــد، به نرخ روز (نرخ بانك مركزى) 
محاسبه مى شود و همين مقدار مبلغ مهريه مى باشد. 
چنانچه مهريه طلا، نقره يا ساير مواردى باشد كه بايد 
حتماً ارزش اقتصادى داشته باشــند، خواهان مى بايد 
آن را مقوّم ( قيمت گذارى) نمايد. درصورتى كه مهريه 
به كمتر از بيســت ميليون تومان تقويم شــود، دعوى 
در صلاحيت شــوراى حل اختلاف قرار مى گيرد و نياز 
به مراجعه به دفاتــر خدمات الكترونيــك قضايى نيز 

نخواهد بود.
در قسمت ادلهّ دادخواســت، خواهان بايد مدارك لازم 
را كه شامل روگرفت مصدّق عقدنامه، روگرفت مصدّق 
شناســنامه وكارت ملى زوجين است، ذكر كرده و يك 

نسخه از اين مدارك را نيز پيوست دادخواست كند. 
در قسمت شرح دادخواســت، زوجه با استناد به وجود 
رابطه زوجيت بين خود و خوانــده، از دادگاه تقاضاى 
صدور حكم بر محكوميت خوانده بــه پرداخت مهريه 

را خواهد كرد. 
پس از تنظيم دادخواست و پرداخت هزينه ها دادخواست 
توسط معاونت ارجاع به يكى از شــعب خانواده ارجاع 
مى شــود. دفترِ دادگاهى كه پرونده به آنجا ارجاع شده 
است، تاريخ و ساعت رســيدگى به پرونده را تعيين و 
به طرفين ابلاغ مى كند. به طور معمول در رســيدگى 
به پرونده هاى مطالبه مهريه احتياجى به تجديد وقت 
رســيدگى نيســت و قاضى پس از اولين جلسه، حكم 
محكوميت زوج بــه پرداخت مهريــه را صادرمى كند. 
پس از قطعى شدن حكم، چنانچه زوج مدعى اعسار ( 
ناتوانى مالى) براى پرداخت يكجاى مهريه گردد، مى بايد 
دادخواست اعسار از پرداخت محكومٌ به را درهمان شعبه 
رســيدگى كننده به دعوى مطالبه مهريه، طرح نمايد. 
دادگاه پس از بررسى و اثبات و احراز اعسار زوج، مقرر 
مى كند مبلغى از مهريه به صورت يكجا و بقيه به صورت 
اقساطى پرداخت شود. ميزان پرداختى مقرر براى هر 
قسط، بستگى زيادى به سطح درآمد زوج، بدهى هاى 

وى، تعهدات مالى وى به بانك ها و ساير موارد دارد.
ادامه دارد...

براساس يافته هاى پژوهشگران
كودكان شيرخوار هم تلاش كردن را 

مى آموزند!
ترجمــه/ مريم 
سادات كاظمى: 
از  كــودكان 
ســنين پاييــن، 
ارزش تــلاش را با 
مشاهده رفتارهاى 
بزرگ ترهــا كه به 
دنبــال راه حلى 
مشــكلات  براى 

هستند، درك مى كنند. 
نتايج پژوهش هاى چاپ شده در نشريه Science نشان مى دهد، كودكان 
در سن زير 15 ماه ارزش تلاش و جســت وجوى راه حل را مى آموزند. در 
واقع، بچه هايى كــه مى بينند، بزرگ ترها براى رســيدن به هدف دنبال 
راه حل هســتند، ذهنيت بهترى در مقايســه با همسالانشان كه شاهد 

موفقيت هاى آنى و بدون تلاش والدين هستند، خواهند بود.
پژوهشگران انستيتو تكنولوژى ماساچوست ( MIT) كودكان 15 ماهه 
را در شرايطى قرار دادند كه شــاهد تلاش بزرگ ترها براى باز كردن يك 
قفل و بيرون آوردن يك قورباغه اسباب بازى از درون جعبه بودند. نيمى 
از كودكان ديدند كه بزرگ ترها خيلى سريع اين كار را انجام دادند، اما بقيه 

تلاش آن ها را براى انجام كار ديدند.
پژوهشــگران ســپس يك اســباب بازى موزيكال را در اختيار كودكان 
گذاشــتند كه دكمه اســتارت در قســمتى از آن پنهان بود، اما كليدى 
مصنوعى روى وسيله تعبيه شــده بود. در ابتداى اين تجربه آن ها روش 
روشن شدن اسباب بازى را به كودك نشان دادند.  اسباب بازى دو دقيقه 
در اختيار هر كودك قرار گرفت و پژوهشگران تعداد دفعاتى را كه او سعى 
در روشن كردن داشــت، ثبت كردند. آن ها متوجه شدند، كودكانى كه 
پيش از  اين تجربه تلاش براى كسب نتيجه را ديده بودند، دو برابر بيشتر 
از دوستانشان توانســتند، كليد اصلى را روشن كنند.  همچنين مشخص 
شد، واكنش هاى مستقيم در برابر كودك نيز تأثيرگذار است؛ چنانكه اگر 
در هنگام كار با كودك صحبت شود يا نامش را صدا بزنند، تمايل بيشترى 
براى پيدا كردن راه حل خواهد داشت. گرچه چنين بررسى هايى ممكن 
است با شــرايط زندگى واقعى تفاوت هايى داشته باشد، اما به گفته مدير 
اين گروه، خوب است، گاهى تلاش براى انجام يك كار مهم و مشكل را به 

كودك نشان دهيم.
www.Top Santé.fr:منبع

حقوقى

سلامت

فضاى مجازىارتباطات و اطلاعات

فارس: جديدترين به روزرسانى برنامه اينستاگرام به كاربران امكان مى دهد نظرات 
ارسالى براى هر پست را سازماندهى كنند و از سوءاستفاده از اين شبكه اجتماعى 
جلوگيرى كنند. به گزارش اسين ايج، اينستاگرام با 800 ميليون كاربر كه 500 
ميليون نفر آن ها به طور روزانه از اين شبكه اجتماعى استفاده مى كنند، در تلاش 
براى مديريت بهينه نظرات و اقدامات كاربران اســت. به عنوان مثال اگر فردى 
داراى حساب كاربرى عمومى در اينستاگرام باشد، ارسال نظر در ذيل پست هاى او 
مى تواند محدود به تعقيب كنندگان، افرادى كه خود كاربر تعقيب مى كند يا هر دو 
گروه باشد. اينستاگرام همچنين فيلتر خودكار بلوكه كردن اظهار نظرهاى توهين 

آميز را به روز كرده و ابزار جديدى را براى شناســايى محتواى نامناسب به زبان هاى فرانسه، آلمانى، پرتغالى و عربى در نظر گرفته 
است. ابزار يادشده ابتدا به انگليسى راه اندازى شده بود و از هوش مصنوعى براى ارتقاى قابليت هاى خود بهره مى گيرد. كاربران براى 

دسترسى به اين خدمات بايد به بخش Options رفته و در منوى Settings به سراغ گزينه Comments بروند.  

قابليت جديد اينستاگرام براى مقابله با سوءاستفاده هاى آنلاين
 

ايسنا: براساس قراردادى كه بين شركت ملى پست و سازمان فناورى اطلاعات 
منعقد شد، دفاتر پستى منتخب، كارپوشه ايرانيان را به متقاضيان واگذار مى كنند. 
دفاتر پستى دولتى، پيشــخوان و ICT به عنوان كارگزار بهره بردارى از سامانه 
كارپوشه ايرانيان تعيين و از متقاضيان حقيقى بالاى 18 سال و حقوقى استفاده 
كننده از سامانه، ثبت نام به عمل مى آورند. در فاز نخست اين قرارداد، مواردى چون 
دريافت خروجى و پاسخ خدمات دولت الكترونيك، حفظ اسناد ارسالى از سوى 
دستگاه ها و احراز هويت به منظور اســتفاده از خدمات اين سامانه در حجم هاى 
مختلف كه از سمت دستگاه هاى اجرايى فرستاده شــده براى متقاضيان ارسال 

مى شود. در اين قرارداد منطقه پستى شمال شرق اســتان تهران به عنوان مجرى طرح موظف به ايجاد هماهنگى بين واحدهاى 
اجرايى، ارائه آمار و اطلاعات، نظارت و تأييد حسن انجام كار واحدهاى مجرى، پاسخگويى به ابهامات و پرسش هاى مربوطه تعيين 

شده است. توسعه اين ابزار ارتباطى مى تواند به هموارسازى و فراگيرى استفاده از دولت الكترونيك كمك كند.

ثبت نام كارپوشه ايرانيان در دفاتر پستى منتخب

 ترجمه/ رها واعظــى       بتازگى كنگره 
آمريكا در راســتاى مسائل امنيتى، براى جلب 
همــكارى غول هــاى فناورى تــلاش فراوانى 
مى كند. شــايد بتوان گفت اين تكاپوى كنگره نوعى جنگ 
پنهان با روسيه و قدرت هاى فناورى اين كشور باشد؛ زيرا 
اين روزها، كنگره آمريكا، تلاش زيادى براى بهره گيرى از 
غول هاى فناورى در راســتاى يافتن حقايقى درباره روسيه 
و اثبات دخالت هاى اين كشــور در امور داخلى خود دارد 
تا بتوانــد بهانه اى براى مخالفت با يكــى از قدرتمندترين 

كشورهاى دنيا دست و پا كند.

* همه به دنبال گوگل
به گزارش نيويورك تايمز، بتازگى مشــخص شــده است كه 
گــوگل در تحقيقاتى كه كنگره در خصوص دخالت روســيه 
در انتخابات 2016 آمريكا انجام مى دهد، شريك بوده است. 
هدف اصلى گــوگل در اين تحقيقات اين بوده كه مشــخص 
كند، آيا شــبكه هاى اجتماعى آنلايــن و محصولات فناورى 
ممكن است به روسيه براى دخالت در انتخابات 2016 آمريكا 

يارى رسانده باشند يا خير؟
پس از آنكه گوگل براى همكارى بــا تحقيقات كنگره در اين 
خصوص حضور خــود را اعلام كرد، اطلاعاتــى در خصوص 
اعضاى توئيتر و فيس بوك كه در حساب هاى كاربرى خود با 
گروه هاى روســى در ارتباط بودند در مجلس سنا به كنگره 

ارائه شد.
گوگل همچنين براى بررســى اينكه آيا محصولات و خدمات 
تبليغاتى اش در كمپين هاى مرتبط با روسيه در انتخابات آمريكا 

تأثيرگذار بودند يا خير، تحقيقات داخلى خود را آغاز كرد.
گوگل بخش اجتناب ناپذيرى از بازار اينترنتى اســت و تعجبى 
ندارد كه بازپرسان كنگره براى تحقيقات خود اين شركت را نشانه 
گرفته اند. گوگل همچنين تنها شركتى است كه داراى تبليغاتى 

بيش از فيس بوك در دنياى مجازى است.
* گوگل متهم مى شود!

براســاس گزارش Recode پيش از اين گزارش شده بود كه 

فيس بوك برخى از جزئيات حساب هاى كاربرى مرتبط با روسيه 
را در پلت فرمى با گوگل به اشتراك گذاشته بود و اكنون انتظار 

مى رود كه تحقيقات گوگل از اين هم فراتر رود و گسترش يابد.
هنوز مشخص نيست كه قرار اســت نتيجه تحقيقات گوگل و 
كنگره به كجا ختم شود، اما اين موضوع روشن است كه در حال 
حاضر بسيارى از شبكه هاى اجتماعى و طيف وسيعى از خدمات 

اينترنتى زير نظر كنگره آمريكا قرار دارد.
در كنار اقداماتــى كه گوگل براى كمك به كنگره در راســتاى 
جنگ مجازى با روسيه راه انداخته است، فيس بوك نيز قول داده 
است كه 3000 آگهى مربوط به كشور روسيه و جزئيات آن ها را 

به كنگره تحويل دهد.
زاكربرگ، مدير اجرايى فيس بــوك در اين خصوص گفت: ما با 
چالش جديدى در جوامع و كشــورهاى اينترنتى مادر روبه رو 
هستيم، كشورهايى كه سعى دارند انتخابات را سرنگون كنند. 
اگر با ارائه اطلاعات توسط ما از اين چالش ها جلوگيرى شود، ما 

متعهد به انجام آن هستيم.

* جنگ مجازى با روسيه
اين ها آخرين تلاش هاى كنگره و شركت هاى فناورى براى اثبات 
دخالت هاى روســيه در انتخابات آمريكاست، دخالت هايى كه 

ممكن است تنها تصورى بى اساس از سوى دولت آمريكا باشد.
زاكربرگ هفته گذشته قول داده كه با همكارى ساير شركت هاى 
فناورى و محققــان كنگره، براى جلوگيرى از گســترش اخبار 

دروغين و حساب هاى كاربرى جعلى تلاش كند.
كنگره اخيــراً امكان تنظيم تبليغات سياســى در شــبكه ها و 
رســانه هاى اجتماعى را افزايش داده اســت و بر همين اساس 
فيس بوك متعهد شــده است كه سيســتم هاى تبليغاتى خود 
را اصلاح كند تا كنترل بيشــترى بر هويت كسانى كه تبليغات 
سياسى شبكه هاى اجتماعى را خريدارى مى كنند، داشته باشد.

در حال حاضر، فيس بوك و گوگل تنها شركت هايى نيستند كه 
مورد توجه كنگره براى جنگ اينترنتى با روسيه قرار گرفته اند و 
بسيارى از غول هاى فناورى توسط كنگره آمريكا براى تحقيقات 

عليه روسيه نشانه گرفته شده اند.

كنگره آمريكا براى جلب همكارى غول هاى مجازى تلاش مى كند

گوگل و فيس بوك عليه روسيه!
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گلايه هاى محمود فرشچيان:

از تأسيس دانشگاه هنرهاى اسلامى -  ايرانى نا  اميدم
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کوتاه و خواندنی

باشــگاه خبرنگاران جوان: وحید قاسمی شاعر آیینی با بیان این که من شعر 
مدحی بیشــتر از مرثیه دارم، گفت: در حوزه پژوهش های تاریخی کار می کنم و 
چند کتاب در این زمینه نوشته ام، ولی مردم من را به عنوان مرثیه سرا می شناسند. 
من معتقدم کارم باید در قالب و بســته بندی کتاب به دست مردم برسد. کسی که 
کتاب را می خرد، بیشتر خواهان محتواست. سعی می کنم کمتر مرثیه بگویم؛ دلیل 
آن هم فضای مجازی است که اشعار در دسترس همه است. برای جاانداختن یک 

شعر، عناصر مختلفی مثل تجربه، معرفت و مطالعه دینی وجود دارد.

کمترمرثیهمیگویم

 مهر: محسن حموله گفت: ما در کشور اتحادیه مستقل اسباب بازی نداریم تا پیگیر 
حق و حقوق تولیدکنندگان حتی فروشندگان و واردکنندگان اسباب بازی باشد، به 
این معنی که پخش اسباب بازی های وارداتی با خرازی ها و اسبا ب بازی های داخلی 
با اتحادیه پلاستیک و نایلون است. دبیر شورای نظارت بر اسباب بازی با اشاره به 
این که لزوم شــکل گیری یک اتحادیه مستقل، ۱۹سال پیش مطرح شده، گفت: 
دبیر شــورا، مکاتباتی با وزارت بازرگانی وقت داشت، اما از آن زمان تاکنون اتفاقی 

نیفتاده است.

درخواستیکه۱۹سالهشد!

 ایبنا: مدیر انتشــارات »شمع و مه«، ضمن اشاره به استقبال دور از انتظار اهالی 
دانشگاه سواس لندن از نشست رونمایی و معرفی کتاب »من قاتل پسرتان هستم« 

در هفته ادبی ایران در لندن، بر توجه مخاطبان ایرانی خارج از کشور تأکید کرد.
 افشــین شحنه تبار گفت: این نخستین بار است که یک نویسنده مطرح و خلاق 
ایرانی در دانشــگاهی مهم در غرب درباره ادبیات دفاع مقدس و مشترکات آن با 
ادبیات جنگ غرب صحبت می کند. وی گفت: آثار متعددی در زمینه جنگ نوشته 
شده که برای ما قابل لمس است، اما برای مخاطب غیر ایرانی قابل درک و باور نیست.

»منقاتلپسرتانهستم«راغربیهاپسندیدند

پژوهشگر ادبیات عاشورایی عنوان کرد 

انتقالپیامعاشوراباروضههایمجازی

فارس: یک عاشوراپژوه با تأکید بر این که وجه حماسی را باید از عاشورا اخذ کنیم، گفت: البته به این معنا 
نیست که با سوگ موافق نیستم، بلکه با سوگ موافقم، اما فراموش نکنیم که بعد حماسی و ارزشی باید وجود 
داشته باشد. محمدرضا سنگری با اشاره به نقش جوانان در بارور ساختن شعر آیینی تصریح کرد: اگر قرار است 
ازنظر محتوا و درون مایه این شعرها را بررسی کنیم، یک کاستی هایی و یک نقطه قوت هایی دارند. ازمنظر آسیب شناسانه این 

سروده ها آن روح و جانی که باید در شعر ذاکری امروز باشد، معمولاً کمتر دیده می شود.
وی افزود: عصر ما، عصری است که همچنان نیازمند حماسه هستیم، چون در یک میدان نبردی قرار داریم که این میدان 
نبرد تمام نشده است. این که فکر می کنند جنگ 8 ساله ما تمام شده، چون اکنون معاند، معارض و دشمن را در روی خود 
نمی بینیم، اما واقعاً در صحنه نبرد هستیم. وی با اشاره به این که فضای مجازی بهترین فرصت برای نشر معارف اهل بیت)ع( 

و به تبع آن انتقال پیام حماسه عاشورا و برپایی روضه های مجازی است، گفت: باید هر فضایی را تبدیل به فرصت کنیم.
این عاشــوراپژوه خاطرنشان کرد: اما واقعیت این اســت که تجربه نشان می دهد بیشترین سایت های فعال و بیشترین 
بهره برداری ها از فضای مجازی در دســت کسانی است که باورهای دینی و اعتقادی را تحت شعاع قرار داده اند. چندسال 
پیش می خواندم بیش از 20 میلیون فضا در فضای مجازی وجود دارد که تبلیغ نظری می کنند، بنابراین از فضای مجازی 

می توان در ایام محرم بهره برداری کرد.
وی ادامه داد: روضه ها و سروده های مناسب، نکته های آموزشی، ابعاد حماسی عاشورا، ابعاد هنری عاشورا مانند تصویرها 
و نگاره های خوب و فایل های صوتی را می توان در این فضا عرضه کرد، اما باید مراقب بود که این موارد ضربه ای به فضای 

سنتی ما نزند.

نویسنده می گوید

روی قفسه

» در فرانسه تک درختی هست« 
به بازار نشر آمد

فرهنگ: » در فرانســه تک درختی 
هســت« عنوان تازه ترین کتابی است 
که با تأملی بر جهان انقلاب اســلامی 
ایران بــه قلم وحید جلیلــی چاپ و 
روانه بازار نشــر شده است. این کتاب 
که انتشــارات معــارف آن را در ۱20 
صفحه منتشر کرده است، با نثری زیبا 
مخاطب را با پیــش آمدها و تأثیرات 
انقلاب اســلامی بر جهــان، انحرافات 
پیش پــای انقلاب و افق های پیش رو 

و مسیر پیشرفت های انقلاب آشنا می کند. »مکتب ملکوتی جمع«، »غزه 
در محاصره؛ جهان در اشــغال«، حزب الله از نوع »حزب الله«، »اســلام 
جهاد، مبنای مسجد آباد«، »استراتژی سطل آب!«، »آزمایشگاه های سلاح 
کشتارجمعی در کنار کتابخانه های حقوق بشر«، »گر خانه محقر است و 
تاریک بردیده روشنت نشانم!«، »لیبرالیسم عِلیّّۀ امپر الیسم«، »در فرانسه 
تک درختی هســت« و »عهد مالک و خاورمیانۀ جدید« ۱0 سرفصلی 
اســت که مطالب این کتاب را تشکیل می دهند. علاقمندان برای تهیه 
 آثار و محصولات دفتر نشر معارف می  توانند از طریق سایت پاتوق کتاب: 
ketabroom.ir یا دفتر مرکزي نشــر معارف قم و دیگر مراکز توزیع 

محصولات فرهنگي برای این اثر اقدام کنند.

 دوستداران شعر و »آری یا...«
 مجموعه شــعر »آری یا...« ســروده 
»زهــره زمانــی« در ۹0 صفحــه با 
شــمارگان ۱۱00 نسخه در نشر آناپنا 
راهی بازار شــد.اولین مجموعه ترانه از 
زهره زمانی در سال ۹5 بعد از سال ها 
همکاری با خوانندگان و آهنگسازانی 
همچــون محمدرضا عیوضــی، مانی 
رهنما، علیرضا افکاری، نیما مســیحا، 
حمید عسکری، مازیار فلاحی، مجید 
اخشابی، پدرام کشتکار، امید حجت، 

شــهاب اکبری، میلاد ترابی، انوشیروان تقوی، نیما وارسته و …  با نام 
»گذشته« توسط انتشارات آناپناه به چاپ رسیده بود. کتاب »آری یا...« 
از لحاظ زبان، ساختار و مضمون تفاوت های بسیاری با کتاب »گذشته« 
دارد و می توان آن را یک کتاب اجتماعی، عاشــقانه و فلســفی دانست.

شعرواره های این کتاب بر روی ملودی های ذهنی نوشته شده و  قابلیت 
اســتفاده در آهنگســازی را دارد با این تفاوت که شاید نیازمند ساختار 
متفاوتی از ملودی در مقایســه با ترانه های کتاب قبلی شــاعر باشــد. 
زمانی در این باره می گوید: این کتاب حاصل یکســال مطالعه و شنیدن 
موسیقی های فاخر است و تمرکز بر گونه ای دیگر از شعر برای ملودی ها،  
این کتاب مرا از »گذشته« هم به عقب تر برد، به آغاز شناخت از خویش، 
به کودکی هایم که در جوار آرامگاه باباطاهر گذشت، به نخستین معلمان 
شــعرم ،به کتاب های مولانا و بیدل و اقبال در کتابخانه قدیمی پدر که 
ساعات نوجوانی مرا مملو از وزن و عطر شعر می کرد و به زمانی که قلم را 

به حرمت شعر اولین بار در دست چرخاندم.

 برادرخوانده به بازار کتاب رسید
انتشارات سوره مهر رمان »برادرخوانده« 
اثر محمود مهدوی کــه پیش از این 
برگزیده جایزه ادبی امیر حسین فردی 

نیز شده بود را منتشر کرد.
این اثر که در قالب یک داســتان بلند 
برای نوجوانان نوشــته شــده است، 
اثری است که به نوعی تاریخ تحولات 
فرهنگی در منطقه اردبیل را به نمایش 
می کشد. داســتان این کتاب با حمله 
و تاراج کتابخانــه  مجموعه  بنا و بقعه 

شــیخ صفی الدین اردبیلی آغاز می شود که همین موضوع نمادی است 
از شبیخون فرهنگی به این منطقه تاریخی و اقلیمی ایران. داستان اما در 
ادامه به ماجرای حمله  روس ها و ورود آن ها به اردبیل و بمباران سربازخانه 
و کشتار ســربازها و در پی آن وضعیت اسفبار مردم شهر پس از حمله 
روس ها به آن می پــردازد و صحنه های بدیع از این واقعه را در دل خود 
ترسیم می کند. این رمان را انتشارات سوره مهر در ۱0۱ صفحه با قیمت 

۶ هزار تومان منتشر کرده است.

قدس از عملکرد یک ماهه معاونت فرهنگی وزارت ارشاد دولت دوازدهم گزارش می دهد

غفلت از نیازهای تولید کنندگان آثار فرهنگی
 رضا کمالی   کمی بیش از یک ماه از انتصاب 
وزیر جدید فرهنگ و ارشــاد اسلامی می گذرد و 
درســت به همین اندازه زمان از مدیریت جدید 
معاونت فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
البته با قید سرپرســتی. ســیدعباس صالحی 
نخســتین حکم خود را در مســند وزارت برای 
معاونتی صادر کرد که خاســتگاه خود او بود و 
بــا انتصاب چهره  ای که تا پیــش از آن در میان 
مدیرانش گمان نمی رفت تا این اندازه موردتوجه 
وی باشــد، ســکان مدیریت معاونت فرهنگی و 
درواقع سیاســت گذاری در حوزه نشر و ادب در 
کشــور را برعهده او نهاد. با این همه اوضاع این 
معاونت از تابستان ســال جاری به شکلی است 
که دیگر می شود گفت کمی قطار چهارساله ای 
که صالحی آن را هدایت کرد، خسته و بی رمق و 
خارج از ریل درحال طی طریق است و حتی بیم  

آن می رود که به بیراهه نیز راهی شود.
نگاهی بــه مهم ترین فعالیت های بر زمین مانده 
این معاونت که در ســنوات گذشته و در چنین 
روزهایی، وضعیت به مراتب روشن تری داشته اند، 

گواهی است بر این مدعا.

 ابهام در وضعیت نمایشگاه کتاب
کمتر از شــش ماه به برگزاری سی ویکمین دوره 
نمایشــگاه بین المللی کتاب تهــران باقی مانده 
اســت، اما هنوز خبری از شــکل  گیری شورای 
سیاســت گذاری این نمایشگاه در میان نیست و 
هیچ خبری  نیز درباره این رویداد بزرگ فرهنگی 
از  وزارت ارشــاد دیده نمی شــود. درعوض وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی هفته قبل و در نخستین 
نشست خبری خود زبان به گله  درباره وضعیت 
شــهر آفتاب باز کرد و صریحاً عنوان داشت که 
اگر وضعیت زیرساختی و عمرانی و خدمات دهی 
شهر آفتاب تغییر نکند، به فکر جابه جایی محل 

نمایشگاه از این منطقه خواهد افتاد.
این اظهارات درحالی انجام می شود که با وجود 
وضعیت مطلوب تر جایابی ناشران عمومی )و نه 
دانشــگاهی و کودک و نوجوان( در شهرآفتاب 
طی دو سال گذشته، در این مرکز هنوز می شود 

به بســیاری از اتفاقات دوســال اخیر این مرکز 
نمایشگاهی در زمینه کتاب، نقدهای جدی وارد 

کرد. 
ناقص بودن زیرســاخت های ارتباطی، مشکلات 
ناشی از مهار نشدن ســیلاب های بهاری که در 
دو ســال گذشته خسارت زیادی را به ناشران زد 
و نبود زیرساخت کافی برای خارج کردن بخش 
وسیعی از بدنه نشر از سالن های زیر چادر درکنار 
مشکل عجیب دسترســی به این منطقه و نبود 
زیرساخت حمل ونقل عمومی کارآمد، تنها بخشی 

از این دست مشکلات است.
با این همه اختلاف نظرها در میان تشــکل های 
نشــر برای مدیریت تازه واگذارشــده نمایشگاه 
کتاب نیز روز به روز بیشــتر می شــود. پس از 
جنجال نمایشگاه کتاب سی ام در این زمینه که 
منجر به تشــکیل یک شورای حل اختلاف شد، 

این روزها خبر رسیده که بخشی از بدنه هیئت 
مدیره اتحادیه ناشران و کتابفروشان تهران بدون 
درنظرگرفتن نظر جمعی و با تکیه  بر اکثریتی که 
هیئت مدیره دارند، دست به انتخاب نمایندگان 
این تشــکل در کارگروه اجرایی نمایشگاه کتاب 

زده اند. این انتخاب به شــکلی صورت گرفته که 
نمایندگان اکثریت اتحادیه که دارای سمت های 
حقوقی در این تشــکل نیز بوده و به تبع آن باید 
دربرابر مراجع قانونی نیز پاسخگو باشند، در این 

انتخاب جایی ندارند.
این مســئله درکنار نبود شورای سیاست گذاری 
بــرای نمایشــگاه و تعیین خط مشــی و حدود 
فعالیت های خصوصی و دولتی نمایشگاه کتاب، 
رفته رفتــه برگزاری دوره تازه این نمایشــگاه را 
وارد فاز بحرانی تازه ای کرده است. جدای از آن، 
تصمیم گیری دیرهنگام معاونت در زمینه انتخاب 
میهمان ویژه برای نمایشــگاه کتاب سال آینده، 
بخش تازه جان گرفته بین المللی نمایشگاه کتاب را 
نیز با بحران مواجه کرده است. درکنار این مسئله، 
ایران به دلایلی که هنوز رسانه ای نشده، پیشنهاد 
فرانســه برای حضور به عنوان شهر میهمان در 

نمایشگاه کتاب امســال پاریس را نیز نپذیرفته 
است و این مسئله در مناسبات بین المللی ایران با 

این نمایشگاه بدون تأثیر نیست.

 به هم  ریختگی در زیرمجموعه ها
از نمایشگاه کتاب که خارج شویم، در حوزه های 
دیگر معاونت فرهنگــی که با موضوع کتاب نیز 
ارتباط پیدا می کنند، وضعیت بهتر از این نیست. 
بعد از خروج ســیدعباس صالحــی از معاونت، 
ناگهان خبر از تغییر ساختار بنیاد شعر و ادبیات 
داستانی به میان آمد و پس از آن عنوان شد که 
دو بخش شعر و داستان در این بنیاد با یکدیگر 
ادغام شده اند. صرف نظر از این که این اقدام با کدام 
پشتوانه کارشناسی و با توجه به نظر کدام بخش 
از بدنه ادبیات و شعر معاصر ایران انجام پذیرفته 
است، گپ و گفتی کوتاه با نویسندگان و شاعران 
درباره این نهــاد، نقص مهم تر و بزرگ تری را در 
آن گوشزد می کند و آن توجه نشدن به نیازهای 
اصلی و حمایــت از بدنه تولید محتوای ادبی در 
ایران و نیز ناتوانی این بنیاد در بسترسازی برای 
حضور پررنگ تر نویســندگان و شاعران ایران در 

مجامع ادبی جهانی است.
در سوی دیگر این معاونت، خبرهای خوبی نیز از 
اداره کتاب به گوش نمی رسد. گله های بسیاری 
از ناشــران از برخوردهای سلیقه ای  نیز وضعیت 
را به شکلی عجیب در این اداره از معاونت بغرنج 
کرده است. با این همه این روزها شنیده می شود 
که صالحی به دنبال انتخاب گزینه ای برای معاونت 
فرهنگی به جای سرپرســت فعلی است و حتی 
اسامی مختلفی نیز در این زمینه شنیده می شود. 
صرف نظر از این موضوع، باید دیگر معترف بود که 
نبود نگاه کلان سیاست گذار و ارتباط قطع شده 
میان خواســت بدنه کتاب و نشر با این معاونت 
را باید مشــکل اصلی و ســاختاری این معاونت 
در ماه های اخیر دانســت و البته باید پاسخگوی 
خسارات ناشی از آن نیز بود. حالا تنها یک سؤال 
باقی می ماند و آن این که چه کســی پاسخگوی 
احتمالی این خســارات خواهد بود و کجا جلوی 

آن گرفته خواهد شد.
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فرهنگ

آنچه می خوانید

ایران به دلایلی که هنوز رسانه ای 
نشــده، پیشنهاد فرانســه برای 
حضور به عنوان شــهر میهمان در 
نمایشگاه کتاب امسال پاریس را 
نپذیرفته است و این مسئله در 
مناسبات بین المللی ایران با این 

نمایشگاه بدون تأثیر نیست



قاب عکس

محفل شب خاطره در حوزه هنری
عکس: محسن سیدی

گلایه های محمود فرشچیان:

از تأسیس دانشگاه هنرهای اسلامی-ایرانی ناامیدم

مهر: محمود فرشــچیان که از پیگیری تأسیس دانشگاه هنرهای اسلامی- ایرانی ناامید شده، معتقد است 
هرچه در تأسیس این دانشگاه تعلل کنیم، زمان مهمی را در شناساندن هنر خود به دنیا از دست می دهیم.

سال هاســت طرح تأسیس دانشگاه هنرهای اســلامی- ایرانی ازسوی محمود فرشچیان، پیشکسوت هنر 
نگارگری مطرح شده است، اما تأسیس این دانشگاه همچنان در هاله ای از ابهام قرار دارد و با وجود آن که متولی آن سازمان 
میراث فرهنگی و گردشــگری است، ولی به نظر می رســد نه در این نهاد دولتی و نه وزارت آموزش علوم، این مهم پیش 
نمی رود. محمود فرشچیان در حاشیه رونمایی از جدیدترین کتاب خود در این باره به خبرنگار مهر گفت: عملاً هیچ مسئولی 

از تأسیس این دانشگاه حمایت نمی کند و من دیگر از پیگیری آن خسته و ناامید شده ام.
وی با تأکید بر این که ما باید بتوانیم هنر خودمان را بشناســیم و به دنیا بشناسانیم، توضیح داد: با تأسیس این دانشگاه 
می توانستیم شاهد تحولی عمیق در عرصه هنرهای ایرانی- اسلامی باشیم و حتی این موضوع در چند نهاد بررسی شده 

است، اما کارهای اجرایی آن پیش نمی رود.
به گفته فرشچیان، بسیاری از کشورهای دنیا ازجمله ژاپن توانسته اند با چنین دانشگاه هایی هنر خود را به دنیا بشناسانند و 
جا دارد ایران نیز در این زمینه کاری انجام دهد. این هنرمند پیشکسوت در پایان بیان کرد: من متأسفم که در این زمینه 
هرچه دلسوزی کردم، تیرم به سنگ خورد و یک امر به این مهمی به تأخیر می افتد. الان همه جای دنیا درحال معرفی 
هنر خود به دنیا هستند و نمی دانم چرا ما این قدر تعلل داریم. موضوع عدم توجه آموزش عالی به مباحث نظری و عملی 
هنر ایرانی و ملی، مدت هاست به گلایه هنرمندان تبدیل شده است و چندی پیش نیز دبیر جشنواره نمایش های آیینی و 

سنتی از عدم توجه وزارت علوم به این هنرها انتقاد کرده بود.

دیدگاه چهره - خبر

میزان: بازیگر ســینما و تلویزیون گفت: من در طی 4ســال گذشته بیکارم و 
هیچ کاری نکــرده ام. در مدتی کوتاه کار کارگردانی انجام می دادم که جلوی آن 
هم گرفته شد. الهام چرخنده تأکید کرد: در 4سال گذشته بیکارم و هیچ کاری 
نکرده ام. شما اسم این را چه می گذارید؟ آیا این ممنوع الکاری نیست؟ وگرنه چرا 
باید هنرمندی مثل من که حرفه اصلی اش سینماست بیکار باشد. در مدتی کوتاه 
کار کارگردانــی انجام می دادم که جلوی آن هم گرفته شــد. در حوزه بازیگری 

نمی دانم چرا هیچ پیشنهادی به من نمی شود.

چهارسال است که بیکارم

فارس: اردشــیر زابلی زاده مدیر شــبکه ایران کالا گفت: در حوزه برنامه ســازی 
گونه های متنوعی اعم از مستند، نمایشی، ترکیبی، پویانمایی، اطلاع رسانی، تیزر، 
گزارش آگهی، حک آرم، آرم آگهی و تبلیغات درون برنامه ای را در دستورکار قرار 
داده ایم. وی افزود: در ابتدای پخش آزمایشی روزانه، چهارساعت آنتن داشتیم، اما 
هم اکنون برنامه های این شبکه به صورت 16ساعت در روز، از ساعت 7 تا 23 درحال 
پخش است. همچنین درراستای اهداف و مأموریت های این شبکه، تولید و پخش 

برنامه ها به زبان های انگلیسی، عربی و روسی صورت می پذیرد.

ایران کالا به زبان های خارجی پخش می شود

باشــگاه خبرنگاران جوان: غلامرضا صنعتگر، خواننده موسیقی درخصوص 
آخرین وضعیت جســمانی اش گفت: این روزها وضعیت جسمی ام خوب نیست 
و بیماری ام تشدید شــده است. وی افزود: روز دوشنبه باید عمل جراحی انجام 
می شد که به دلیل بالا بودن فشار خونم به تعویق افتاد و اکنون اقدامات لازم برای 
پایین آمدن آن انجام می شود. گفتنی است غلامرضا صنعتگر خواننده موسیقی 
پاپ کشورمان به دلیل تشدید عارضه کبدی و برای انجام چند عمل جراحی در 

یکی از بیمارستان های تهران بستری است. 

خواننده پاپ بار دیگر در بیمارستان بستری شد

گزارش قدس از اما و اگرهای حضور بخش مستند در جشنواره فیلم فجر

سینمای مستند به بی مهری عادت کرده است

چهارشنبه  12  مهر  1396
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 هنر/ تکتم بهاردوســت  از چندماه پیش 
و به ویژه از زمان سپرده شدن مسئولیت ریاست 
سازمان ســینمایی به محمدمهدی حیدریان، 
صحبت هایی مبنی بر تغییر فراخوان جشنواره ملی 
فیلم فجر در دوره سی وششم شنیده می شد. این 
زمزمه ها که هرروز بلندتر می شد، هیچ گاه به طور 
رسمی  ازسوی ســازمان و مدیران آن تأیید و یا 
رد نشد، ولی مشخص بود که جلساتی با حضور 
مدیران سازمان سینمایی و نمایندگانی از خانه 
سینما تشــکیل و در آن جلسات موضوع تغییر 
فراخوان به بحث و تصمیم گیری گذاشــته شده 

است.
با معرفــی ابراهیــم داروغه زاده به عنــوان دبیر 
سی وششمین جشنواره ملی فیلم فجر، بار دیگر 
موضوع جشنواره و شــکل برگزاری آن، موضوع 
روز ســینما شد. براســاس آخرین خبرها طبق 
فراخوان جدید جشــنواره فیلــم فجر که هنوز 
رسانه ای نشده، قرار است تعداد سیمرغ هایی که 
پیش از این به شاخه های مختلف سینمایی اهدا 
می شد، کاهش یابد که جوایز حذف شده بیشتر 
از بخش های فنی سینماســت و اســتدلال نیز 
این است که در حال حاضر جشن های تخصصی 
سینمایی توســط صنوف خانه ســینما برگزار 
می شوند که در آن جشن ها، داوری های تخصصی 
انجام می گیرد و جوایزی که در جشن بزرگ خانه 
سینما و جشن های صنوف داده می شود، اعتبار 

سینمایی بالایی دارند.
همچنین تغییر دیگری که قرار است در فراخوان 
اعمال شود، حذف بخش فیلم های مستند و کوتاه 
است. البته حضور مستندها و فیلم های کوتاه در 
جشنواره فجر چندســالی است که محل بحث 
اســت، ولی همیشه این ســؤال مطرح بوده که 
چرا هنوز بعد از موفقیت های زیاد این جشنواره 
در جشــنواره های خارجی، نباید این سینما به 
رسمیت شناخته شود و بعد از سال ها، بازهم برای 
حضورش در جشنواره فیلم فجر با کلی اما و اگر 
مواجه است؟ این که چرا این بخش از جشنواره با 
توجه به اهمیتی که دارد همیشه نادیده گرفته 

می شود.

 به پاگرد آرامش نیاز داریم
در همین رابطه سعید 
کشاورز، مستنـــدساز 
بــا ابــراز نگرانــی از 
نادیده گرفتن سینمای 
مستند می گویـد: قصه 
نادیده گرفتن سینمای 
مستند در کشور ما دیگر به یک داستان تکراری 
تبدیل شده، هرچندکه سینمای مستند پایه گذار 
تمام اتفاقات جدید سینما بوده است؛ یعنی ما هر 
موفقیتی که در سینمای دنیا به دست آورده ایم، 
از سینمای مستند و حاصل تلاش مستندسازان 
بوده اســت، وگرنه سینمای بیلبوردی و تجاری 
که هیچ وقت نمی توانســت سکان جریانات نو و 

افتخارآفرین باشد.
وی ادامه می دهد: همیشه این صحبت ها بوده و 
هیچ کدام از ما نفهمیدیم که این همه بی اعتنایی 
و نامهربانی و این رفتــار خصمانه به این نوع از 

سینما به خصوص در جشنواره فجر و مهم ترین 
رویداد فرهنگی برای چیست؟ متأسفانه فیلم های 
مســتند در جشنواره فیلم فجر همیشه بدترین 
ســاعات نمایش را دارند؛ نه هیچ فرش قرمزی و 
نه حتی هیچ نشست خبری برای این نوع سینما 
وجود ندارد. وقتی ساعت نمایش فیلم ها مناسب 
نیست، چه توقعی از مخاطبان هست که بیایند 
و فیلم را تماشــا کنند. بعــد می گویند از کارها 

استقبال نشده است. این مستندساز با بیان این که 
امسال هم که زمزمه هایی مبنی بر حذف بخش 
مستند از جشــنواره فیلم فجر شنیده می شود، 
می افزاید: همه جشــنواره های مهم دنیا بخش 
مستند، انیمیشــن، فیلم کوتاه و... دارند، ولی ما 
می خواهیم این بخش را حذف کنیم؛ نمی دانم، 
شاید عده ای نشســته اند و با خود گفته اند حالا 
چون جشــنواره ای به نام سینما حقیقت داریم، 
باید دیگر مســتند از جشنواره فیلم فجر حذف 
شود. این  که نمی شود! تمام جشنواره های مهم و 

درجه یک دنیا چند بخش را توأمان دارند.
چرا نباید مســتند در جشــنواره یــک جایگاه 
محکم داشــته باشــد؟ ما که قدرت پردازش و 
تصمیم گیری نداریم، ولی الگوهای تعریف شــده 
خوبی که از جشــنواره های مهم دنیا داریم، چرا 
از آن ها اســتفاده نمی کنیــم؟ هرچند من فکر 
می کنم اگر کار به جایی برسد که بخش مستند 
را از جشنواره حذف کنند، در یکی دوسال آینده 

خودشــان دوباره به این نتیجه خواهند رسید و 
مستند را به جشــنواره برخواهند گرداند. این ها 
متأسفانه بحث هایی تکراری است که ما را مدام 
به عقب برمی گرداند و مانع توسعه کار می شود. ما 
الان بعد از این سال ها به یک پاگرد آرامش نیاز 

داریم، ولی این بحث ها تعمداً تکرار می شود.

 سینمای مستند حذف نمی شود!
مهـــدی گنجـــــی، 
مستندســـاز اما بعید 
می دانــد کـــه بخش 
مستند از جشنـــواره 
حذف شـــود و دلایل 
خودش را هم دارد. وی 
می گوید: من هم این داســتان را شنیده ام، ولی 
بنا به دلایلی فکر نمی کنم این اتفاق بیفتد. چرا؟ 
چون اگر به آمار فستیوال های خارجی فیلم های 
این سینما در سال های گذشته نگاه کنید، تقریباً 
می توانم بگویــم اگر موفقیت هــا و حضور این 
سینما در دنیا بیشتر از سینمای داستانی نبوده 
باشد، کمتر هم نیست. اگر سینمای داستانی ما 
در اســکار شرکت می کند، ما جشنواره ای به نام 
ســاندنس را در حوزه سینمای مستند داریم که 
ایرانی ها توانستند سال قبل جایزه این جشنواره 
بــزرگ را از آن خــود کنند و ایــن موفقیت را 

نمی شود نادیده گرفت.
وی ادامــه می دهد: من این ها را گفتم که بگویم 
ما در این ســینما در کجای دنیا ایســتاده ایم. 
حــالا این که چرا آقایان تصمیم دارند این بخش 
جشــنواره را حذف  کنند، نمی دانم! شاید برای 
این اســت که دوســتانی که جشــنواره فجر را 
رصد می کنند، نگاهشان به کاخ جشنواره است 
که جایگاه خبرنگاران و منتقدان است. متأسفانه 
تعداد منتقدان پیگیری هم که سینمای مستند 
را پیدا کنند و پایش بایســتند، خیلی کم است. 
کســانی که می گویند بخش مستند باید حذف 
شود، حتماً چشم شــان را برروی موفقیت های 
این سینما بسته اند. همه جشنواره های مهم دنیا 

جوایزشان را به سینمای مستند می دهند. 

هــنر
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مدیر مرکز مستند سوره خبر داد
مستند »آیت الله جنتی« به جشنواره عمار می رود

هنر: مدیر مرکز مستند سوره با 
بیان این که اولویت ما توجه به 
موضوعات بر زمین مانده است، 
گفت: همانند سال های گذشته، 
آثار خود را در جشــنواره عمار 
شرکت می دهیم و امیدواریم در 
این دوره هم نقاط قوت بیشتر به 
چشم بیاید. محسن یزدی قلعه، 

درباره تولیدات این مجموعه گفت: مستند بلندی درباره محمدرضا پهلوی 
با عنوان »شاهفارسی« به کارگردانی مهدی نقویان، مستند »راه طی شده« 
به کارگردانی علی ملاقلی پور درباره مرحوم مهدی بازرگان، نخست وزیر 
موقت انقلاب و کاری با محوریت یکی از جداشــدگان منافقین با عنوان 
»ادوارد« به کارگردانی محمدباقر شاهین، ازجمله  کارهایی است که تاکنون 

به مرحله تولید رسیده اند.
وی در همین زمینه اظهار داشــت: مجموعه مستند 16 قسمتی درباره 
رضاشاه پهلوی داریم که تدوین آن به نیمه رسیده است و مهدی فارسی 

کارگردانی این کار را برعهده دارد. 
همچنین مستندی هم با عنوان »بهت میاد« به کارگردانی محمدحسن 
یــادگاری داریم که به  مســئله زیبایی و حجاب پرداخته اســت. یزدی 
خاطرنشــان کرد: اخیراً هم یک مجموعه با عنوان »چشم به راه« درباره 
مادران شــهدای مفقود الاثر تولید کرده ایم که از روز شنبه این هفته از 
شبکه یک سیما به روی آنتن رفته است. حسین همایونفر و میلاد مهدوی، 

کارگردانی این کار را برعهده داشتند.
مدیر مرکز مستند سوره در ادامه سخنانش اضافه کرد: اثری هم با عنوان 
»راه دل« در دســت تولید داریم که داستان سفر »مشتی اسماعیل« در 
اربعین به کربلاســت و کارگردانی آن را مهدی زمان  پورکیاسری برعهده 

دارد که شش سال پیش مستندی درباره این سوژه ساخته بود. 

 مستندسازی درباره دوران پهلوی
وی تأکید کرد: ازجمله کارهای دیگر هم که در دست تولید داریم، اثری 
درباره شهید مدرس به کارگردانی معین شافعی است که نگارش فیلم نامه 
آن تمام شده است. همچنین اثری هم درباره آیت الله جنتی به کارگردانی 

محمدعلی فارسی در دست تولید داریم.
یزدی در ادامه ســخنانش توضیح داد: ما در مرکز مســتند سوره، سراغ 
حوزه هایی مثل دوره پهلوی، دستاوردهای نظام، مسائل اجتماعی و... که 
موضوعــات بر زمین مانده زیادی دارند، می رویم و علاقه مندیم در چنین 

عرصه هایی تولید داشته باشیم. 
مدیر مرکز مســتند سوره با اشاره به انتشار فراخوان هشتمین جشنواره 
مردمی فیلم عمار تصریح کرد: همانند سال های گذشته، آثار خود را در 
این جشنواره شــرکت می دهیم و امیدواریم در این دوره هم نقاط قوت 
آن بیشــتر از نقاط منفی باشد. البته لازم است دست اندرکاران جشنواره 
در انتخاب فیلم ها دقت بیشتری داشته باشند، چراکه این مسئله یکی از 

ضعف های دوره گذشته عمار بود.

آنچه می خوانید

متأســفانه فیلم های مســتند در 
جشــنواره فیلــم فجر همیشــه 
بدترین ساعات نمایش را دارند؛ 
نه فرش قرمزی و نه حتی نشست 
 خبــری بــرای ایــن نــوع ســینما 

وجود ندارد
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خط حادثه

جزئيات كنسرت خون 
در هتل مندلى لاس وگاس

جديدى  جزئيــات  قرمز:  خط 
درباره عامل تيرانــدازى خونبار 
لاس وگاس كــه بيــش از 550 
كشته و زخمى برجاى گذاشت، 

منتشر شده است. 
عامــل  پــادوك»،  «اســتفان 
تيرانــدازى مرگبــار در يــك 
جشــنواره موســيقى در لاس 
وگاس كه 59 نفر را كشــت و 

527 نفر ديگر را مجروح كرد، يك مولتى ميليونر بوده است كه پيش از اقدام 
به چنين جنايت خونبارى، 10 چمدان حاوى 23 اسلحه به داخل هتلى كه در 
آن پناه گرفته بود، برده است. برادر وى روز گذشته اعلام كرد: استفان 64 ساله، 
ميليون ها دلار از طريق معاملات املاك و مســتغلات بدست آورده است. وى 

همچنين 2 هواپيما و تعدادى ملك در سراسر آمريكا داشته است.
گزارش ها حاكى از آن اســت كه وى موفق شده است 23 قبضه اسلحه را به 
داخل هتلى كه در آن اقامت داشته ببرد و از پنجره طبقه سى و دوم هتل، به 
سمت جمعيتى كه براى تماشاى كنسرت در فضاى باز آمده بودند، تيراندازى 
كند. وى همچنين مهمات ديگرى با خود به داخل هتل برده و به همين دليل 
توانســته اســت به طور مكرر در مدت زمان 72 دقيقه، تيراندازى كند. عامل 
تيراندازى در نهايت خودكشى كرد. پليس همچنين 19 قبضه سلاح ديگر به 
همراه مواد منفجره در محل زندگى عامل تيراندازى كشف كرد. عامل تيراندازى 
مرگبار يكشنبه شب لاس وگاس در مناطق مسكونى مختلفى در نوادا، فلوريدا 
و تگزاس زندگى مى كرده اســت. اما جالب است كه وى زندگى عادى و آرامى 

داشته و دليل ارتكاب اين حمله مرگبار از سوى او هنوز مشخص نشده است.
وى كه پيشتر به عنوان حسابدار براى شركت لاكهيد مارتين كار مى كرده است 
هيچگونه پرونده جنايى نداشــته است؛ بنابراين دانستن اين مسئله كه او 10 
چمدان پر از اسلحه و مهمات را در طول هفته با خود به داخل هتل برده براى 

افرادى كه وى را مى شناسند، تعجب برانگيز است.
در ميان اسلحه هاى كشف شــده در اتاق وى در هتل نزديك محل برگزارى 
كنسرت، يك اسلحه تمام اتوماتيك هم ديده شده است. همچنين دو اسلحه 
نيمه اتوماتيكِ تغيير يافته كه مى تواند همانند يك اسلحه تمام اتوماتيك بين 

400 تا 800 گلوله در دقيقه شليك كند در اتاق وى كشف شد.
با وجود اينكه گروه تروريستى داعش در ادعايى، مسئوليت اين حمله را بر عهده 
گرفته است، اف بى اى اعلام كرد هيچ مدركى دال بر ارتباط عامل تيراندازى با 

داعش يافت نشده است.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

گلوله پليس سردسته زورگيرهاى 
سيدى را روانه بيمارستان كرد

خط قرمز - مهدى كاهانى مقدم: زن و شوهرى كه گرداننده 
يك باند سرقت هاى به عنف در مشهد بودند، دستگير شدند.

فرمانده انتظامى خراسان رضوى با تشريح چگونگى شناسايى 
و دستگيرى اين زن و شوهر سارق، به خبرنگار ما گفت: در پى 
گزارش سرقت به عنف از يك شهروند در ورودى جاده فريمان 
به مشــهد، توسط دو مرد و يك زن جوان، تحقيقات پليسى 

بلافاصله آغاز شد.
ســردار قادر كريمى افزود: تحقيقات اوليه مأموران كلانترى 
ســيدى مشهد مشخص كرد دو مرد و يك زن جوان در كنار 
جاده منتظر تاكسى ايستاده بودند كه فردى با خودروى سوارى 
و از ســر دلسوزى آن ها را سوار خودرو مى كند اما پس از طى 
مسافت كوتاهى، سرنشينان خودرو در حالى كه قمه داشتند، 

راننده را پس از ضرب و شتم مجبور به توقف مى كنند.

وى تصريح كرد: اين سارقان مسافرنما سپس كارت عابر بانك 
و شــماره رمز كارت را به زور گرفته و راننده را پياده مى كنند 
و از صحنه متوارى مى شوند؛ آن ها 3 ميليون تومان موجودى 

حساب عابربانك مالباخته را نيز برداشت كردند.
سردار كريمى اظهار داشت: در پى گزارش اين سرقت به عنف، 
بــا توجه به اهميت موضوع و محدوده جغرافيايى وقوع جرم، 
كارآگاهان پايگاه شرق پليس آگاهى مشهد تحقيقات گسترده 
خود را آغاز كرده و با انجام چهره زنى و پيگيرى ســرنخ هاى 
موجود، دو نفر از عاملان اصلى اين باند كه زن و شوهر هستند 

را شناسايى و تحت تعقيب قرار دادند.
وى افزود: كارآگاهان در مرحله اول اين عمليات ضربتى پس 
از كنترل و مراقبت هاى گسترده، همسر متهم اصلى پرونده 
كه زنى جوان و همدست شوهرش مى باشد را دستگير كردند.
فرمانده انتظامى خراسان رضوى تصريح كرد: در مرحله دوم 
اين پرونده با اقدام هاى گســترده اطلاعاتى شوهر اين زن كه 
مردى 28 ســاله و گرداننده باند بود، نيز ردزنى و كارآگاهان 
براى دستگيرى اش وارد عمل شدند، اما اين متهم به محض 
مشاهده پليس قصد فرار داشت كه مأموران اقدام به تيراندازى 
هوايى كردند ولى متهم همچنان قصد داشــت متوارى شود 
كه كارآگاهان با اســتفاده از قانون بكارگيرى سلاح، اقدام به 
تيراندازى به ســمت متهم كردند كه با اصابت گلوله به اين 
ســارق فرارى، او زمينگير شــده و بلافاصله به يكى از مراكز 

درمانى انتقال يافت.
وى با بيان اينكه اين متهم تحت مراقبت هاى ويژه پزشــكى 
قرار دارد، اضافه كرد: جســت وجوهاى گسترده پليس براى 
دستگيرى ديگر عضو فرارى اين باند و كشف سرقت هاى انجام 

شده توسط اين مسافر نماهاى قمه به دست ادامه دارد.

خط قرمز: زن جوان كه از ترس فاش شــدن راز خيانتش، با 
همكارى مرد شــيطان صفت، مادرشوهرش را به قتل رسانده 
بود، وقتى در برابر قضات ايستاد منكر جنايت شد و همدستش 
را قاتل معرفى كرد، اين در حالى بود كه متهم ديگر نيز همين 
سناريو را در مورد عروس جنايتكار تكرار كرد و همه تقصيرات 
را گــردن او انداخت. با اين وجود قضات عاليرتبه كيفرى وارد 
شور شدند و براى متهمان حكم شايسته را با توجه به مدارك 
موجود در پرونده صادر كردند.  رسيدگى به اين پرونده از سال 
89 و با گزارش ناپديد شدن زن 65 ساله اى توسط پسرش كليد 
خورد. در حالى كه تحقيقات پليسى در اين باره آغاز شده بود، 
كارآگاهان به عروس اين زن مظنون شده و از او بازجويى كردند.

اين زن كه ابتدا منكر اطلاع از سرنوشــت مادرشوهرش بود، 
وقتى پى برد پليس با بررسى پيامك هايش به راز رابطه شيطانى 
او و همدســتش به هويت ناصر پى برده اســت لب به اعتراف 
گشــود و راز قتل را فاش كرد. او بــه كارآگاهان گفت: چند 
وقت بود با مردى به نام ناصر رابطه پنهانى داشــتم. يك روز 
كه اين مرد به خانه ما آمده بود مادر شــوهرم فهميد. من كه 
به شدت ترسيده بودم موضوع را با ناصر در ميان گذاشتم و با 

همدستى او نقشه قتل مادرشوهرم را كشيديم. به اين ترتيب 
ابتدا مادرشوهرم را به بيرون از خانه كشانديم و او را به اطراف 
خيابان مرزداران در تهران برديم. بعد از اين نيز خفه اش كرديم 
و ســپس جسد او را داخل يك چاه انداختيم. من او را نكشتم 
بلكه ناصر اين كار را كرد.  با اين اعترافات، ناصر دســتگير شد 
و پــس از اعتراف به رابطه بــا اين زن به قتل نيز اعتراف كرد. 
در نهايت با صدور كيفرخواســت در پرونده، هر دو متهم براى 
محاكمه از زندان به شعبه ششم دادگاه كيفرى استان تهران 
منتقل شدند و در جلسه اى به رياست قاضى شقاقى و با حضور 
قاضى رســتم پور محاكمه شــدند. در ابتداى جلسه نماينده 

دادستان متن كيفرخواست را خواند.
سپس پسر مقتول خواستار قصاص همسرش شد و گفت: اين 
زن شــيطان صفت مادرم را كشته است. بعد از آن ها ناصر در 
جايگاه ايستاد و به قضات گفت: من رابطه با متهم را قبول دارم 
اما نقشه قتل مادرشوهرش را خودش كشيد و پيرزن را هم او 

خفه كرد. من فقط كمك كردم جسد را داخل چاه انداختيم.
در ادامه وقتى مريم به جايگاه آمد ضمن اعتراف به رابطه اش 
با ناصر، حرف هــاى او را كذب خواند و ناصر را به عنوان قاتل 

معرفى كرد. در انتها قضات پرونده پس از شــنيدن اظهارات 
متهمان وارد شور شدند و پس از گذشت چند روز براى ناصر 
رأى به قصاص صادر كردند چراكه با توجه به مدارك موجود 
در پرونده اين مرد مباشــر در قتل بود و متهم زن پرونده نيز 
تنها نقش معاونت در جرم قتل را داشــته است كه به حبس 
محكوم مى شود. هر دو متهم پرونده به اتهام داشتن رابطه به 

شلاق نيز محكوم شدند.

همدستى او نقشه قتل مادرشوهرم را كشيديم. به اين ترتيب 
ابتدا مادرشوهرم را به بيرون از خانه كشانديم و او را به اطراف 
خيابان مرزداران در تهران برديم. بعد از اين نيز خفه اش كرديم 
و ســپس جسد او را داخل يك چاه انداختيم. من او را نكشتم 
بلكه ناصر اين كار را كرد.  با اين اعترافات، ناصر دســتگير شد 
و پــس از اعتراف به رابطه بــا اين زن به قتل نيز اعتراف كرد. 
در نهايت با صدور كيفرخواســت در پرونده، هر دو متهم براى 
محاكمه از زندان به شعبه ششم دادگاه كيفرى استان تهران 
منتقل شدند و در جلسه اى به رياست قاضى شقاقى و با حضور 
قاضى رســتم پور محاكمه شــدند. در ابتداى جلسه نماينده 

معرفى كرد. در انتها قضات پرونده پس از شــنيدن اظهارات 

همدستى عروس خيانتكار و مرد شيطان صفت براى قتل مادرشوهر

با ناصر، حرف هــاى او را كذب خواند و ناصر را به عنوان قاتل با ناصر، حرف هــاى او را كذب خواند و ناصر را به عنوان قاتل به شدت ترسيده بودم موضوع را با ناصر در ميان گذاشتم و با 

خط قرمز: يك دزد خيابانى با شــكارهايش تماس مى گرفت تا 
نقشه شوم جديدى را به اجرا درآورد.

ساعت سه و نيم روز 23 شهريورماه سال جارى يكى از شهروندان 
با مراجعه به واحد گشت كلانترى 159 بى سيم به مأموران اعلام 
كرد: گوشى تلفن همراهم توسط راكب يك دستگاه موتورسيكلت 
هوندا سرقت شــده و اين سارق طى تماس تلفنى كه با اعضاى 
خانواده ام داشــته، در ازاى بازپس دادن گوشــى تلفن همراهم 

درخواست مبلغ 200 هزار تومان پول كرده است. 
مأموران كلانترى 159 بى ســيم با اطــلاع از موضوع، بلافاصله 
آموزش هاى لازم را به مالباخته ارائه و ضمن هماهنگى با تجسس 
كلانترى، محل تردد سارق را در محدوده بيمارستان مهديه تهران 

تحت مراقبت پليسى قرار دادند.
سرانجام با حضور شخص سارق در محل و شناسايى وى توسط 
مالباخته، طرح دستگيرى سارق توسط مأمورين به مرحله اجرا 
گذاشته شد و متهم به نام «ســعيد. ك» 30 ساله دستگير و در 
بازرسى اوليه از وى، چندين دستگاه گوشى تلفن همراه مسروقه 

كشف شد.
با تشــكيل پرونده مقدماتى با موضوع «ســرقت به شيوه موبايل 
قاپى» و به دستور بازپرس شعبه چهارم دادسراى ناحيه 14 تهران، 
پرونده بهمراه متهم جهت انجام تحقيقات تكميلى در اختيار پايگاه 

ششم پليس آگاهى تهران بزرگ قرار گرفت.
كارآگاهان پايگاه ششــم آگاهى با شناســايى مالك گوشى هاى 
مسروقه بدســت آمده از متهم موفق به شناسايى تعداد ديگرى 
از مالباختگانى شــدند كه همگى آن ها در مناطق مختلف سطح 

شهر تهران مورد سرقت به شيوه موبايل قاپى قرار گرفته بودند.

يكى از مالباختگان پس از حضور در پايگاه ششم آگاهى، ضمن 
شناسايى متهم در اظهاراتش به كارآگاهان گفت: «چند روز پيش 
متهم در خيابان وحدت اســلامى اقدام به ســرقت كيف دستى 
حاوى عابربانك، گوشــى تلفن همراه و ديگر مدارك شناسايى ام 
كرد؛ پس از تشــكيل پرونده مقدماتى در كلانترى مربوطه 115 
رازى، زمانيكه به خانه رفتم، اعضاى خانواده ام كه از ديدنم متعجب 
شده بودند عنوان داشتند كه يكى از دوستانم! ضمن جواب دادن 
گوشــى تلفن همراه بنده به آن ها عنــوان كرده كه من تصادف 
كرده ام و جهت بسترى شدنم در بيمارستان و انجام عمل جراحى 
نياز فورى به دو ميليون تومان پول است؛ خانواده بنده نيز پس از 
ارائه شماره كارت عابربانكم توسط اين شخص به او اعتماد كرده 
و در حاليكه امكان تماس تلفنى با مرا نداشتند، بلافاصله اقدام به 
واريز دو ميليون تومان پول به حساب عابربانكم كرده غافل از آنكه 

آن شخص همان سارق كيف دستى ام بوده است.»
تعداد ديگرى از مالباختگان و شكات نيز پس از شناسايى «سعيد. 
ك» عنوان داشتند كه متهم در ازاى بازپس دادن گوشى هاى تلفن 
همراهشان از آن ها درخواست مبالغ چند صد هزار تومانى كرده اما 
با وجود پرداخت پول درخواستى، سارق گوشى هاى تلفن همراه 

مسروقه شان را بازپس نداده است.
«ســعيد. ك» كه داراى سوابق متعدد دستگيرى به اتهام ارتكاب 
جرايــم مختلف همچون نــزاع و درگيرى و... اســت، در همان 
تحقيقات اوليه صراحتاً به ده ها فقره موبايل قاپى در سطح شهر 
تهــران اعتراف كرد؛ وى در اعترافاتش به كارآگاهان گفت: «چند 
ماهى اســت كه به تهران آمدم؛ جا و مكان مشخصى نيز ندارم؛ 
پس از مدت كوتاهى، با تهيه يك دســتگاه موتورسيكلت طرح 
هوندا 125 شروع به سرقت كردم؛ اعتياد شديدى به مصرف قرص 
دارم و گوشى هاى تلفن همراه مسروقه را معمولا به قيمت 100 و 
سرانجام 150 هزار تومان به خريداران اموال مسروقه مى فروختم.»
ســرهنگ كارآگاه رضا اميدى؛ رئيس پايگاه ششم پليس آگاهى 
تهران بــزرگ، با اعلام اين خبر گفت: «با توجه به اعتراف صريح 
متهم به ده ها كيف و موبايل قاپى در مناطق مختلف شهر تهران 
و به جهت شناسايى ساير جرايم ارتكابى و بويژه شناسايى ساير 
شكات و مالباختگان، دستور انتشار بدون پوشش تصوير متهم از 
سوى بازپرس محترم پرونده صادر شده است؛ لذا از كليه شكات 
و مالباختگانى كه موفق به شناســايى تصوير متهم شدند دعوت 
مى شود تا جهت پيگيرى شــكايات خود به نشانى پايگاه ششم 
پليس آگاهى تهران بزرگ در خيابان نبرد شمالى - ميدان نبرد - 

انتهاى خيابان شهيد بيدچى مراجعه كنند.»

پايان كار موبايل دزدى كه از مالباخته ها اخاذى مى كرد
 يك دزد خيابانى با شــكارهايش تماس مى گرفت تا 

 شهريورماه سال جارى يكى از شهروندان 
 بى سيم به مأموران اعلام 
كرد: گوشى تلفن همراهم توسط راكب يك دستگاه موتورسيكلت 
هوندا سرقت شــده و اين سارق طى تماس تلفنى كه با اعضاى 
خانواده ام داشــته، در ازاى بازپس دادن گوشــى تلفن همراهم 

 بى ســيم با اطــلاع از موضوع، بلافاصله 
آموزش هاى لازم را به مالباخته ارائه و ضمن هماهنگى با تجسس 
كلانترى، محل تردد سارق را در محدوده بيمارستان مهديه تهران 

يكى از مالباختگان پس از حضور در پايگاه ششم آگاهى، ضمن سرانجام با حضور شخص سارق در محل و شناسايى وى توسط 



خط بين الملل

مرگ هاى خاموش معدن طلاى شيطان 
خط قرمز: معدن طلاى شيطان در واقع يك معدن گوگردى در اندونزى است 
كه هر روز زندگى گروهى از معدنچيان كه قصد استخراج سنگ هاى گوگردى 

اين معدن را دارند در معرض خطر قرار مى گيرد. 
اين معدنچيان  نزديك آتشفشان «ايجن» در شرق جاوه كار مى كنند مكانى كه  
در هوايش گوگرد استشمام مى شود و سولفور گوگرد موجود  به شدت مسموم 
كننده است.حدود 150 معدنچى در اين معدن شيطان مشغول به كار هستند.

فرزندكشى به خاطر يك عشق كثيف 
خط قرمز: مرد جــوان كه براى 
رســيدن به دختر نوجوان مورد 
علاقه اش، پســر سه ساله خود را 
به قتل رسانده بود، با حكم دادگاه 
ايالت نيوجرســى به 10 ســال 

حبس محكوم شد. 
«ديويــد كريتو» 32 ســاله، كه 
بدنبال جدايى از همســر اولش 
با پســر خردسالش تنها زندگى 

مى كرد، چند ماه پيش از جنايت هولناك با دخترى نوجوان آشنا شده بود. اما 
او حاضر نبود «ديويد» را با داشتن يك فرزند به عنوان همسر آينده اش بپذيرد. 
اين مرد درباره انگيزه قتل فرزندش به دادگاه گفت: «پسرم بى گناه بود اما من 
دختر مورد علاقه ام را نيز دوســت داشــتم. با اين حال تنها راه رسيدن به او 

خلاصى از دست پسرم بود. به همين دليل او را كشتم.»

زن زيبا قربانى خشم شوهر حسود شد 
خط قرمز: مرد ميانسال كه به تعريف و تمجيدهاى دوستانش از همسر زيباى 
خود حسادت مى كرد، پس از پايان يك جشن در هتل محل اقامت شان، با لگد 

صورت زن نگون بخت را خرد كرد. 
مرد 45 ساله وهمسر جوانش كه بتازگى هم وزن كم كرده بود، براى شركت 
در يك جشن، به هتلى در شهر «لانكشاير» انگليس دعوت شده بودند. اما در 
جريان برگزارى جشن، زن جوان به قدرى مورد ستايش خانواده و دوستانش 
قرار گرفت كه همسرش بشدت ناراحت شد. به همين خاطر پس از بازگشت 
به هتل محل اقامت شان، با قفل كردن در ورودى، همسر زيبايش را روى زمين 
انداخت و با ضربات مشــت و لگد صورت او را درهم كوبيد و بعد هم متوارى 
شد. پس از رسيدن كاركنان هتل و پليس  به اتاق مورد نظر، زن ميانسال به 
بيمارســتان انتقال يافت و تحت درمان قرار گرفت. از سوى ديگر جست و جو 
براى يافتن شوهر حسودش آغاز شده بود كه ساعاتى بعد او با گم كردن راه، در 

نزديكى هتل شناسايى و دستگير شد.

13

دستبرد 72 ميليونى 
به بانك ملت در اروميه 

ركنا: دزدان مسلح با دستبرد به بانك ملت در اروميه 72 
ميليون تومان به جيب زدند و پا به فرار گذاشتند. 

حوالى ساعت 11:30 ســه شنبه مورخ 11 مهر سارقان 
مسلح مقدار 72 ميليون تومان وجه نقد را از بانك ملت 

شعبه روستاى كشتيبان اروميه به سرقت بردند.
توكل حيدرى رئيس كل دادگســترى استان آذربايجان 
غربى با بيان اينكه موضوع در دســت پيگيرى اســت از 

صدور دستور قضايى براى شناسايى سارقان خبر داد.

خودكشى زن ميانسال مشهدى
خط قرمز: زن ميانســالى به دلايل نامعلومى در مشهد 

اقدام به خودكشى كرد.
اين زن 50 ســاله از طبقه سوم منزل  شان واقع در محله 

سيدى مشهد به پايين پريد.
برخــى اطرافيان و اهالى كه شــاهد ايــن حادثه بودند 
بلافاصله از امدادگران اورژانس كمك خواســتند و پيكر 

غرق در خون اين زن به بيمارستان انتقال يافت.
اين درحالى اســت كه تلاش امدادگران و پزشكان براى 
نجات جان اين زن مؤثر واقع نشد و او براثر شدت صدمات 
وارده در جريان سقوط جان باخت. به دنبال اعلام مرگ 
اين زن، تحقيقات گســترده قضايى و پليسى به منظور 

كشف علت و چگونگى مرگ او آغاز شده است.

انهدام باند خانوادگى سرقت 
از امامزاده ها

خط قرمز: باند خانوادگى ســرقت از امامزاده ها و اماكن 
مذهبى در استان هاى خراسان شمالى، خراسان رضوى و 

گلستان متلاشى شد.
اين خانواده هفت نفره در آخرين سرقت با يك خودروى 
پرايد به محل امامزاده  اى در شهرستان گاليكش در شرق 
گلســتان رفته و 70 ميليون ريال از نــذورات مردم را با 

خود بردند.

خودكشى سربازى در كرج 
بعد از قتل يك پليس 

ركنا: دادســتان كرج از كشته شدن يك افسر پليس و 
خودكشى يك ســرباز در محل آزادراه تهران -كرج خبر 
داد. حاجى كرمى، دادستان عمومى و انقلاب كرج اظهار 
كــرد: انبار مواد ناريه در محل آزاد راه تهران- كرج وجود 

دارد كه براى حفر تونل مورد استفاده قرار مى گيرد. 
وى افزود: دو سرباز و يك نيروى كادرى نيروى انتظامى 

نگهبانى از اين محل را بر عهده داشتند.
دادســتان عمومى و انقلاب كرج با بيان اينكه درجه دار 
نيروى انتظامى و سرباز در حال خدمت در اين محل به 
خاطر پست با هم بگو مگو كرده اند، بيان كرد: سرباز نيروى 
انتظامى با اين نيروى كادرى گلاويز شــده و با شــليك 
اسلحه افسر را به قتل مى رساند و بعد از آن هم با شليك 

گلوله خودكشى مى كند.
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خط قرمز: مردى در ثانيه هاى آخر زندگى اش لو داد 
كه پسرش او را كشته است.

12 مرداد ماه فردى با مركز فوريت هاى پليسى 110 

تماس گرفت و عنوان داشت كه داخل خانه اش مورد 

اصابت ضربات چاقو قرار گرفته و نياز به كمك دارد؛ 

بلافاصله با دريافت نشانى فرد تماس گيرنده در منطقه 

لويزان - خيابان شهيد فرشادى، موضوع به كلانترى 

102 پاســداران اعلام و همزمان، مأموران كلانترى 
102 بهمراه تيم اورژانس در محل حاضر شدند. 

با ورود مأموران به داخل يك خانه مسكونى، پيرمردى 

ضمن معرفــى خود به نام «ذبيح االله» (متولد 1320) 

در اظهاراتى كوتاه به مأمورين اعلام داشت كه توسط 

پســرش به نام مجيد (متولــد 1363) مورد اصابت 
ضربات چاقو قرار گرفته است.

بــا وجود انتقال «ذبيح االله. ر» به بيمارســتان و انجام 

اقدامــات درمانــى، 13 مــرداد به كلانتــرى 102 

پاسداران اعلام شد كه اين شخص به علت خونريزى 

و جراحت هاى شــديد ناشــى از اصابت جسم تيز به 

قســمت هاى مختلف بدن (كمر، كتف و گردن) فوت 
نموده است.

با تشكيل پرونده مقدماتى با موضوع «قتل عمـد» و به 

دستور بازپرس شعبه پنجم دادسراى ناحيه 27 تهران، 

پرونده جهت رسيدگى در اختيار اداره دهم ويژه قتل 
پليس آگاهى تهران بزرگ قرار گرفت.

كارآگاهان اداره دهم پليس آگاهى با انجام تحقيق از 

خانواده مقتــول اطلاع پيدا كردند كه «مجيد» اعتياد 

شديدى به مصرف موادمخدر دارد و يك بار نيز پدرش 

او را به قصد ترك مصــرف موادمخدر به كمپ ترك 

اعتياد منتقل نموده؛ پس از آن و بواسطه ادامه اعتياد 

مجيد به مصرف موادمخدر اختلاف شديدى مابين اين 
پدر و پسر ايجاد شده بود.

با توجه به بلامكان بودن «مجيد»، كارآگاهان با انجام 

تحقيقات پليسى موفق به شناسايى محل تردد مجيد 

در محدوده خيابان جشنواره در شرق تهران شده، اين 

محل را تحت مراقبت هاى نامحسوس پليسى قرار داده 

و سرانجام در ساعت 23:00 دوشنبه 10 مهرماه مجيد 

در همان اظهــارات اوليه صراحتا به ارتكاب جنايت و 

ضرب و جرح شديد پدرش با سلاح سرد اعتراف كرد و 

در خصوص روز حادثه به كارآگاهان گفت: «روز حادثه 

ناگهان پدرم شروع كرد به مسخره نمودن من؛ من نيز 

چاقو كشيده و چند ضربه چاقو به او زده و به سرعت 

از خانه خارج شــدم.» سرهنگ كارآگاه حميد مكرم، 

معاون مبارزه با جرايــم جنايى پليس آگاهى تهران 

بــزرگ، با اعلام اين خبر گفت: «بــا توجه به اعتراف 

صريح متهم به ارتكاب جنايت، قرار بازداشــت موقت 

از سوى بازپرس صادر و متهم جهت انجام تحقيقات 

تكميلى در اختيار اداره دهم ويژه قتل پليس آگاهى 
تهران بزرگ قرار گرفت».

آخرين جمله پيرمرد قبل از مرگ: پسرم من را كشت

انهدام باند 14 نفره كلاهبردارى تلفنى از داخل زندان
خط قرمز: رئيس پليس فتا فرماندهى
               انتظامى غرب استان تهران 
از شناسايى و انهدام يك باند بزرگ 14 
نفــره كه با ارتباط از زندان به بيرون، از 
شهروندان كلاهبردارى تلفنى مى كردند 
خبر داد. سرهنگ  حاج على صالحى  در 
گفت وگو با پايگاه اطلاع رسانى پليس 
فتا گفت: پس از دريافت گزارشــى با 
موضوع برداشــت غيرمجاز از حساب 
بانكى به مبلغ 800 ميليون ريال توسط 
افراد ناشــناس، موضوع در دستور كار 

پليس فتا قرار گرفت.
وى افزود: مأموران پليس فتا با بررسى 
اســناد و مدارك موجود متوجه شدند 
پول پس از برداشت از حساب بلافاصله 
بــه چندين حســاب ديگــر منتقل و 
همدســتان متهم، اقدام بــه خريد از 
فروشگاه هاى  و  خودپرداز  دستگاه هاى 
اينترنتى مى كردند، اين در حالى است 

كه متهمان از كارت هاى بانكى ســاير 
افراد استفاده مى كردند و عملا هيچ گونه 

ردى از خود بر جاى نمى گذاشتند.
رئيس پليس فتا غرب اســتان تهران 
ادامــه داد: با اقدامات و بررســى هاى 
پليسى پس از تحقيق و احضار مرتبطان 
بــا اين پرونــده، عوامل اصلــى كه از 
محبوسان  زندان رجايي شهر كرج بودند 
شناسايى شده كه به همين ترتيب ساير 
افراد و همدستان متهم نيز در خارج از 

زندان دستگير شدند.
ســرهنگ صالحــى بيــان كــرد: در 

مجموع تعداد 14 متهم كه از ساكنان 
شهرستان هاى ملارد و اسلامشهر بوده 
و در قالب يك باند بزرگ كلاهبردارى 
تلفنــى فعاليت مى كردند بــا اقدامات 
پليسى دستگير و از آنان بيش از 50عدد 
كارت عابــر بانك متعلق به افراد غير و 
بيش از 30 دستگاه گوشى تلفن همراه 

و سيم كارت كشف شد.
اين مقام ارشــد انتظامى در ارتباط با 
شيوه و شــگرد كلاهبردارى متهمان 
گفت: متهمــان از داخل زندان اقدام به 
برقراري تماس تلفني با ســوژه هاى از 
قبل تعيين شــده مى كردند و با اعلام 
تماس از ارگان هاى دولتى به بهانه برنده 
شدن در جوايز قرعه كشــي ، اقدام به 
كلاهبرداري از  قربانيان  مى كردند سپس 
از طريق ارتباط با عوامل خارج از زندان 
مبادرت  به خريد از دستگاه هاي pos و 
برداشت نقدي از خودپرداز و خريد هاي 

متعدد اينترنتي مي كردند.
سرهنگ صالحى افزود: همدستان متهم 
اصلى، در بيرون از زندان  از قبل تعداد 
زيادى كارت بانكي تهيه كرده بودند كه 
به محض آماده شدن بستر كلاهبرداري، 
شماره كارت ها از طريق پيامك به اطلاع 
عاملان اصلى در داخل زندان  رسانده و 
وجوه نامشروع به حساب هاى آن ها واريز 

و از حساب برداشت مي شده است.
رئيس پليس فتاى غرب استان تهران 
در پايان خطاب به شــهروندان تاكيد 
كرد: شــهروندان محتــرم بايد مدنظر 
داشته باشــند كه براى دريافت پول و 
جايزه فقط داشتن شــماره 16 رقمى 
روى كارت لازم اســت از همين رو به 
هيچ عنوان نياز نيســت به دســتگاه 
خودپرداز مراجعه كنند يا ساير اطلاعات 
كارت بانكى خود را در اختيار افراد غير 

قرار بدهند.

كه متهمان از كارت هاى بانكى ســاير 



قدس از ورود شفر به اردوی آبی ها گزارش می دهد

رجزخوانی شیر پیر در باشگاه استقلال
نتیجه آخر فصل مهمتر از دربی است

شفر : می خواستم به عنوان مهاجم به ایران بیایم
 فوتبال  حمید رضا عرب   شفر به ظاهر سعی می کرد 
خودش را فعال و پرجنب و جوش نشــان دهد. این رفتار از 
همان بدو ورود به فرودگاه امام خمینــی)ره( تهران کاملا 
مشــهود بود.  صورت چروک خورده،  موهایی که یکدست 
سفید شــده و اندام ضعیف اما بیش از این مساعی پیرمرد 
آلمانی را  بی اثرمی گذاشت. او میان سالی را هم رد کرده و 3 

سال دیگر70ساله می شود.
*ارزان و کم توقع

 آنچه شاید بیش از همه باعث شده مدیران باشگاه استقلال با 
این مرد خموده  قرارداد منعقد کنند، قیمت بسیار پایینی است 
که پیشنهاد داده. می گویند شفر را با دستمزد280 هزار دلار 
به استقلال آورده اند. رقمی که با دریافتی منصوریان در فصل 
هفدهم یکی است و کاملا او را مقرون به صرفه می نماید. پیرمرد  
67ساله است و مدام سعی می کند این جمله را تکرارکند:» سن 
یک عدد است. من سرشار از انگیزه ام.« این جمله را شفر درهمان 

لحظه ای که وارد فرودگاه شد نیز به زبان آورد.
*توافق پنهانی

 کنار او هوشنگ مقدس یکی از افرادی که در نقل و انتقالات 
فعال است از همه مشهود تراست. فردی که از لحظه ورود به 
ایران با او همراه بود. آن ها از امارات با هم به تهران آمده بودند 
تا مشخص شود کار تنظیم پیش قرارداد همان جا انجام شده 
و شفر با علم به اینکه با استقلال قرارداد می بندد به ایران آمده 
است. جالب اینکه باشگاه استقلال پس از توافق پنهانی با این 
مربی کوشــید کمیته فنی را عامل اصلی انتخاب این مربی 
بداند اما همه این ها دروغی بیش نیست چراکه افتخاری خود 
شخصا به امارات رفت، با شفر قرارداد منعقد کرد و برگشت و 
برای اینکه رسانه ها خرده ای به نقش کمیته فنی درانتخاب 
ســرمربی نگیرند پیش از اعلام رســمی نشستی به صورت 
کاملا صوری را در باشگاه برگزار کرد تا نام شفر از زبان اعضای 
کمیته اعلام شــود. کاری کاملا مبتدیانه و غیرحرفه ای که 

همگان از ماهیتش باخبر بودند. 
*تبعیض زشت رسانه ای

وقتی شــفر وارد خیابان  علامه طباطبایی شد عکاسان به 
سمتش رفتند شفر خودش را از میان انبوهی از جمعیت به 
مقابل درب باشگاه رساند و در حالی که سعی می کرد اکتیو  
بودنش را به رخ همه بکشد گفت:» من با همه وجودم آماده ام، 
شما چه طور؟ شــما هم آماده اید؟« شفر از همین بدو ورود 
توقع دارد همه اصحاب رسانه به کمکش بیایند اما او نمی داند 

پیش از آنکه از رسانه چی ها کمک بخواهد باید برود و ببیند 
رفتار باشگاه استقلال طی این دوران با خبرنگاران و عکاسان 
چه طوربوده که چنین درخواســتی را مطرح کند. طبیعتا 
وقتی می توان انتظار کمک داشت که رسانه ها مورد احترام 
باشگاه اســتقلال قرار بگیرند. چیزی که دیروز هم رخ نداد 
و همگان دیدند که مســئول رسانه ای باشــگاه استقلال به 

میان خبرنگاران و عکاســان آمد و عکاس یکی از روزنامه ها 
را با خودش به داخل باشــگاه استقلال برد تا مشخص شود، 

تبعیض در باشگاه استقلال حرف اول را می زند. 
*زندی یا مجیدی دستیاراحتمالی  

درباره دستیاران احتمالی شفر، ســرمربی جدید استقلال 
شنیده می شود که باشگاه اســتقلال مردانی همچون دین 
محمدی و نوری را به شفر پیشــنهاد داده است اما احتمال 
می رود پای فرهادمجیدی باردیگر به این باشگاه باز شود. شفر 
نیز بی میل نیست از مجیدی بهره بگیرد. البته نام فریدون 
زندی هم که به زبان آلمانی کاملا مسلط است و شفربه خوبی 
او را می شناسد مطرح شده است. شاید درنهایت زندی برای 

استقلال گزینه بهتری باشد.

ورزش: وینفر شفر در اولین نشست خبری خود در ایران 
در محل باشگاه استقلال گفت: هدف اول من این بود که 
به عنوان یک گلزن و مربی به ایران بیایم ولی وقتی شنیدم 
که گفته شده سنم بالاســت به عنوان مربی در استقلال 
حضور پیدا کردم. از وزیر ورزش، اعضــای هیئت مدیره 

باشگاه استقلال و مدیرعامل این باشگاه تشکر می کنم. 

*ستاره های ایرانی
سرمربی جدید استقلال خاطرنشان کرد: بازیکنان ایرانی 
را می شناســم، علی کریمی بازیکن من بوده، علی دایی، 
مهدی مهدوی کیــا و کریم باقری در لیــگ آلمان بازی 

کردند و از فوتبال ایران شناخت دارم.  
*آشنایی با افتخاری

شــفر گفت: فقط از هواداران انتظار دارم یار دوازدهم ما 
باشــند چرا که ما به آنها احتیاج داریم، این جایگاهی که 
استقلال تاکنون به دســت آورده، جایگاه اصلی این تیم 
نیست و ما باید آنالیز کنیم و دلایل ضعف تیم را بدانیم و 
باید بدانیم که در کجا تمرکز داشــته باشیم تا بتوانیم به 

مسیر خودمان برگردیم. من چند سال است که افتخاری 
را می شناسم و با این زمینه می توانیم همکاری خوبی هم 

با هم داشته باشیم.
*جایگاه اصلی

سرمربی آلمانی استقلال افزود: همه تلاش مان را باید انجام 
دهیم تا تیم را به جایگاه اصلی برگردانیم که رتبه های بالای 
جدول اســت. بازی به بازی خواهیم جنگیــد و تیم را بالا 
می آوریم و هدف این است که با مســئولان باشگاه بتوانیم 

آینده این تیم را بسازیم.  
* دستیاران ایرانی

سرمربی جدید اســتقلال در واکنش به این سوال که آیا 
دستیاران ایرانی به او تحمیل شده است، گفت: همانطور 
که توضیــح دادم در همه جا از مربیان داخلی اســتفاده 
می کنم، باید شــرایطی مهیا باشــد تا زمینه همکاری به 

وجود بیاید.
وی در خصوص بحث حضور فرهاد مجیــدی در کادرفنی 
عنوان کرد: تنها چیزی که می دانم این اســت که مجیدی 
تمایل بــه همکاری دارد، البته اینها مســائلی اســت که با 
هماهنگی باشگاه انجام می شــود، می دانم که می خواهید 
خبر دست اول داشته باشید اما سیستم ما این است که همه 
چیز درون باشگاه انجام شده و ســپس از طریق سخنگو به 

اطلاع برسد.
*دربی و نتیجه آخر فصل

ســرمربی اســتقلال  بار دیگر با این ســوال روبه رو شد 
که دربی برای هــواداران خیلی اهمیــت دارد گفت: من 
اطلاعات لازم را درآورده ام، صددرصد دربی بازی مهمی 
است اما برای من نتیجه آخر فصل مهم است. کار سخت 
من این است که بازیکنان را به جایگاه اصلی شان برسانم 
چرا فکر می کنیــد نتیجه دربی باید مهم باشــد، در واقع 
برای همه مهم اســت اما دربی نتیجه یــک فصل را رقم 
نمی زند، باز هم می گویم وظیفه من این است که بازیکنان 

را به جایگاه اصلی شان برسانم.
*رحمتی و جباری؟

شفر در رابطه با کنار گذاشته شدن مهدی رحمتی و مجتبی 
جباری دو بازیکن باتجربه استقلال خاطرنشان کرد: در مورد 
بازیکنان نظری ندارم چون تازه آمده ام و باید بدانم شــرایط 

چگونه است.

سه ایرانی نامزد برترین های فوتبال 
ساحلی جهان  

ورزش: محمد احمدزاده کاپیتان تیم ملی ایران و برترین بازیکن و 
گلزن جام جهانی به همراه پیمان حســینی، بهترین دروازه بان جام 
جهانی برای کسب این جایزه نامزد شده اند. همچنین محمدحسین 
میرشمسی، سرمربی سابق تیم ملی فوتبال ساحلی که  توانست ایران 

را سوم جهان کند در بخش برترین مربیان جهان نامزد شده است.

مصدومیت شدید خلیل زاده
ورزش: شجاع خلیل زاده مدافع تیم پرســپولیس در تمرین نوبت 
صبح این تیم از ناحیه عضله چهارسر دچار مصدومیت شد و به همین 
دلیل در تمرین نوبت عصــر حضور پیدا نکــرد. وی به همین دلیل 
راهی کلینیک پزشکی شــد تا با گرفتن MRI میزان مصدومیتش 

مشخص شود.

کاشانی: پرسپولیس هیچ وقت محروم 
نمی شود

نود:  جعفر کاشــانی بعد از جلســه دیــروز هیئت مدیره باشــگاه 
پرسپولیس در مورد رأی صادر شده علیه این باشگاه تصریح کرد: ما 
باید سعی کنیم در مجامع بین المللی هم حضور پررنگ تری داشته 
باشیم و از این بابت متضرر نشویم. وی در رابطه با احتمال محرومیت 
پرسپولیس عنوان کرد: این مسائل مطرح شده اما قطعی نشده است. 
پرسپولیس هیچوقت محروم نشده و نمی شود. کاشانی در پاسخ به 
این سوال که مثل اینکه باشگاه اســتقلال و پرسپولیس به صندوق 
پیشکسوتان بدهکار است، اظهارداشــت: نمی دانم، این مسائل را از 
خودشان بپرسید. خود من پیشکسوت هستم و باید بگویم پرسپولیس 

متعلق به همه است به خصوص به پیشکسوتان.

پرسپولیس و استقلال در صدر تیم های 
ایرانی

ورزش: شــاگردان برانکو ایوانکوویچ همچنان عنــوان برترین تیم 
باشگاهی ایران در رده بندی باشــگاه های جهان را به خود اختصاص 

داده اند.
بر اساس اعلام تازه ترین رده بندی باشگاه های فوتبال جهان از سوی 
سایت »footballdatabase.com« رئال  مادرید، قهرمان اسپانیا 
و اروپا با کسب 2097 امتیاز در صدر بهترین تیم های باشگاهی جهان 
ایستاده و بارسلونا و یوونتوس نیز به ترتیب رده های دوم و سوم را به 
خود اختصــاص داده اند. در این رده بندی که مربــوط به ابتدای ماه 
اکتبر2017 می شــود، پرسپولیس در رده هشــتم برترین تیم های 
آسیایی و در رتبه اول بهترین تیم های ایرانی قرار دارد. استقلال تهران 
نیز با 1498 امتیاز تیم دوم ایران در این رده بندی است. پرسپولیس 
در رتبه 152 رده بندی باشگاه های جهان و استقلال در رتبه 278 
قرار دارند. در بین تیم های آسیایی الهلال عربستان، حریف شاگردان 
برانکو ایوانکوویچ در مرحله نیمه نهایی لیگ قهرمانان آسیا با 1667 

امتیاز در صدر ایستاده است. 

حریفان تیم ملی  در جام بین قاره ای 
فوتبال ساحلی مشخص شدند

ورزش: تیم ملی فوتبال ســاحلی کشــورمان یکی از هشت تیم 
حاضــر در رقابت های جام بین قاره ای اســت. تیــم ملی فوتبال 
ساحلی کشــورمان که قهرمان رقابت های آسیایی شده است، از 
تاریخ 9 تا 13 آبان ماه باید در مســابقات جام بین قاره ای فوتبال 
   B ساحلی 2017 امارات حاضر شود. به این ترتیب ایران در گروه

با تیم های  روسیه،  پاراگوئه و مکزیک قرار گرفته است.

علاوه بر جریمه نقدی
عزت اللهی بازی اول جام جهانی را از 

دست داد
ورزش: فدراســیون جهانی فوتبــال )فیفا( در پــی جریمه نقدی 
فدراسیون فوتبال ایران، ســعید عزت اللهی هافبک تیم ملی فوتبال 
کشورمان را نیز به دلیل رفتار خشن در بازی با کره جنوبی در هفته 
نهم از مرحله پایانی انتخابی جام جهانی 2018 روســیه با دو جلسه 
محرومیت تنبیه کرد. همچنین عزت اللهی 5000 فرانک ســوئیس 
جریمه نقدی شد. هافبک تیم ملی کشورمان یک جلسه از محرومیت 
خود را در بازی مقابل سوریه گذرانده است و با این حساب بازی اول 

جام جهانی را از دست داد.

بازگشت اخراجی ها به تمرین نفت 
ورزش: اولین جلسه تمرین تیم فوتبال نفت با حضور مجدد حمید 
درخشان سرمربی جدید این تیم در ورزشگاه تهرانسر و با حضور کلیه 
بازیکنان صبح دیروز برگزار شد. هاشم بیک زاده و دیگر بازیکنان نفت 
که توسط علی کریمی از این تیم کنار گذاشــته شده بودند، دراین 
تمرین حضور پیدا کرده و به تمریــن پرداختند. جهانیان مالک تیم 
نفت قصد دارد شرایط اردویی را برای تیمش در خارج از تهران فراهم 
کند تا نفتی ها بعد از چند روز پر تنش راهی اردوی آماده سازی شوند.

بازگشت قربانی به تمرینات استقلال
ورزش:علی قربانی مهاجم استقلال بعد از دیدار با سپیدرود در رشت 
در بازگشت به تهران دســت مصدوم خود را به تیغ جراحان سپرد.
قربانی صبح روز سه شــنبه یک هفته بعد از انجام عمل جراحی در 
تمرینات استقلال حاضر شد و به تمرین انفرادی پرداخت. طبق اعلام 
پزشکان، قربانی می تواند از هفته آینده به تمرینات گروهی استقلالی 
ها اضافه شود و احتمالا مشکلی برای دیدار با فولاد خوزستان نخواهد 

داشت.

مدیرعامل استقلال:
قرارداد شفر برای سال بعد مشروط است

ورزش: مدیرعامل باشگاه اســتقلال اعلام کرد که قرارداد سرمربی 
آلمانی این تیم برای سال دوم مشــروط است. با اینکه گفته می شد 
قرارداد شفر با اســتقلال تا پایان فصل اعتبار دارد، اما رضا افتخاری 
مدیرعامل آبی ها دیروز در حاشیه نشست خبری خود اعلام کرد که 
این قرارداد دو ساله است که ســال دوم به صورت مشروط و توافقی 
خواهد بود.  بر اساس اعلام افتخاری، در صورتی که نتایج استقلال با 

شفر در این فصل خوب باشد، برای سال بعد نیز با او توافق می شود. 

ضد حمله

واکنش خوردبین 
به شایعات درباره جلال حسینی

ایسنا: محمود خوردبین سرپرست پرسپولیس در واکنش به شایعات مطرح شده 
درباره سید جلال حسینی مبنی بر این که به خاطر اختلاف با برانکو ایوانکوویچ از 
ترکیب تیم فوتبال پرسپولیس دور شده و برابر الهلال به میدان نرفته است، اظهار 
کرد: من همه این شــایعات را تکذیب می کنم. هیچ اختلافی میان برانکو و سید 
جلال وجود ندارد. حسینی کاپیتان تیم ما است و به خاطر مصدومیتی که داشته 

از ترکیب تیم دور بوده است.
او درباره این که شایعه شده حسینی دوپینگ کرده است هم گفت : حسینی اصلا 
اهل این حرف ها نیست که بخواهد دوپینگ کند. اینها واقعا شایعه و حاشیه سازی 

هستند که مطرح می شوند.

تردید طارمی
 برای اعتراض به محرومیتش

تسنیم: مهدی طارمی برای اعتراض به رأی صادره از سوی فیفا و محرومیت چهار 
ماهه اش به دادگاه CAS با چند وکیل خارجی در حال مشورت است.

طارمی متوجه این قضیه شده اســت که اگر قرار باشد به دادگاه CAS اعتراض 
کرده و درخواست دستور موقت رأی بدهد این دادگاه بیش از دو ماه زمان می برد 
تا پاسخ درخواست او را بدهد. این در شرایطی است که این دادگاه بعد از دستور 
موقت محرومیت طارمی ممکن است بعد از چند ماه رأی به طی دوران محرومیت 
این بازیکن بدهد که در آن صورت او جام جهانی 2018 روسیه را از دست خواهد 
داد. طارمی خودش بهتر از هر کس می داند که با عقد قرارداد با دو باشگاه تخلف 
کرده است و از این رو پذیرفته که دوران محرومیتش را طی کند و بعد از آن با خیال 

راحت برای پرسپولیس و تیم ملی به میدان برود.  14

تلگرامی

1

   گرت بیل در جریان تمرین تیم ملی ولز از ناحیه کشاله ران بار دیگر مصدوم 
شد و اردو را ترک کرد.

   به نظر می رسد در جریان پیروزی پرگل یونایتدها برابر پالاس، لوکاکو از 
ناحیه مچ پا آسیب دیده است.

   پس از رفتار عجیب رامون دیاز، مدیران الهلال از وی شــاکی شده و ادامه 
حضور او در این تیم را منوط به نتیجه دیدار برابر پرسپولیس دانستند. این اتفاق 

در حالی می افتد که الهلالی ها در فصل جدید نتایج خوبی گرفته اند.
   کریستیانو رونالدو  گفت: طی این ســال بردن جایزه توپ طلا بیش از این 

تعداد ممکن نبود. شاید من نیز مانند   فردیناند  بوکسور شدم.
   آرین روبن ادعا کرد که اخباری که درباره  مصاحبه او در رابطه با آنچلوتی منتشر 

شده، صحت ندارد و هرگز نگفته که  تمرینات کارلتو  سطحش پایین است.
   اولیور کان، سنگربان سابق تیم ملی آلمان و باشگاه بایرن مونیخ در کمپ 

تمرینی رئال مادرید حضور یافت.
   هاکان چالهان اوغلو، هافبک جدید میلان با دریافت 2 کارت زرد اخراج شده 
و دیدار حساس بعدی تیمش برابر اینتر را  از دست داد و برای این موضوع او  از 

هواداران تیمش عذرخواهی کرد.
   کارواخال به علت آنچه مشکلات قلبی عنوان شده حداقل چند هفته ای از میادین 
دور است. در روزهایی که بحران مصدومیت و محرومیت شرایط را برای کهکشانی های 

دشوار ساخته، این مشکل بی شک باعث عصبانیت زیدان خواهد شد.
  مجموع جرایم نقدی فیفا برای پنج مسابقه آخر تیم ملی مبلغی در حدود یک 

میلیارد تومان می شود. فیفا ایران را به خاطر مواردی نظیر عدم نصب نمادهای 
نشان دهنده برند فیفا، حضور افراد غیرمسئول در زمین بازی، رفتار نامناسب 
هواداران، پرتاب اشیا توسط تماشاگران، حضور تماشاگران بیش از حد ظرفیت 

ورزشگاه، سر دادن شعارهای غیرورزشی، و .... جریمه نقدی کرده است.
  قاضی مهاجم پدیده می گوید : کوتاه نمی آیم و بــرای دعوت به تیم ملی 

ناامید نمی شوم.
  با اعلام سعید فتاحی، دیدار پرسپولیس - نفت طلاییه در جام حذفی 29 

مهرماه برگزار می شود.
  سید صالح مصطفوی دستیار ســابق علیرضا منصوریان در استقلال بعد از 

معرفی سرمربی جدید این تیم از سمت خود استعفا داد.
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ورزشـــی

آغاز هفته دوازدهم لیگ برتر فوتسال پس از یک ماه وقفه

تقابل 6 امتیازی مس - گیتی پسند 
 ادامه هفته هفتم لیگ آزادگان 

جایگاه نفت در تصرف بادران یا نساجی؟
امیر عباس ملاکی: لیگ برتر فوتسال بعد از حدود یک ماه تعطیلی از امروزبا انجام 6 بازی 
از سرگرفته می شــود و آخرین بازی این هفته نیز فردا برگزار خواهد شد. در مهم ترین بازی 
این هفته و بی شک حســاس ترین بازی  نیم فصل اول دو تیم صدر جدولی مس سونگون و 
گیتی پســند اصفهان در تبریز به مصاف هم می روند. مس سونگون 30 امتیازی در حالی به 
مصاف گیتی پسند 26 امتیازی می رود که با توجه به امتیاز میزبانی و حضور طرفداران پرشور 
خود بهترین موقعیت را برای افزایش امتیاز با شــاگردان علی افضل در اختیار دارد. از طرف 
دیگر گیتی پسند اصفهان نیز با علم به این موضوع به دنبال کسب حداکثر امتیاز در این بازی 
و کاهش اختلاف امتیاز خود به عدد یک با صدر نشین است. باید منتظر بود و دید علی افضل 
در بازگشتش به تبریز و تقابل با علی بی غم دستیار فصل گذشته اش در مس چه نتیجه ای 
خواهد گرفت. همچنین حاشیه ها و جنجال های بوجود آمده در دیدار فصل پیش دو تیم بر 

حساسیت های این بازی 6 امتیازی می افزاید.  
برنامه کامل هفته دوازدهم:

چهارشنبه - ساعت ۱۸
مقاومت قرچک - شهرداری ساوه
ملی حفاری اهواز - مقاومت البرز

آتلیه قم - آذرخش بندرعباس 
مس سونگون - گیتی پسند اصفهان

پارسیان شهرقدس- تاسیسات دریایی
فرش آرای مشهد - شهروند ساری

پنج شنبه - ساعت ۱۸
هیئت فوتبال قم - ارژن شیراز

حمید رضا خداشناس: هفته هفتم 
لیــگ دســته اول فوتبال کشــورمان 
پنجشنبه گذشته در تهران و بین دو تیم 
راه آهن و نفت مسجدسلیمان آغاز شد 
که شــاگردان محمود فکری با پیروزی 
در این مسابقه به صدر جدول بازگشتند. 
در ادامه این بازی ها عصر امروز هشــت 
دیدار در نقاط مختلف کشورمان برگزار 
می شود که در یکی از مهم ترین بازی های 
امروز بادران تیم دوم جدول  به میهمانی 
گل گهر درســیرجان می رود. شاگردان 
ربیعی که هفته گذشــته توانسته بودند 
صدر جــدول را تصاحب کننــد با برد 
محمود فکری در این هفتــه مجددا به 
رده دوم برگشتند . اما آن ها عصر امروز 
در ســیرجان این موقعیت را دارند که با 
شکست شاگردان بگوویچ دوباره صدر را از 
آن خود کنند؛ هر چند کاری سخت بنظر 
می رسد ؛ چرا که گل گهر با وجود اینکه 
امســال هنوز در جمع مدعیان حضور 

نیافته ولی نتایج ایــن تیم بخصوص در 
دیدارهای خانگی اش گویای این مطلب 
است که در خانه فقط به دنبال 3 امتیاز 
اســت و این کار را برای بادران ســخت 
خواهد کرد. گل  گهر در ایــن بازی این 
موقعیت را دارد که با شکست بادران خود 

را به جمع مدعیان اضافه کند.

اما دیگر تیمی کــه در پایان هفته هفتم 
می تواند صدرنشین لقب گیرد نساجی 
مازندران اســت که اکنون با 13 امتیاز 
در رده سوم قرار گرفته است. شاگردان 
مهدی پاشــازاده که تیم خوبی تا اینجا 
نشــان داده اند در ورزشگاه انقلاب کرج 
جدالی ســخت و نفســگیر با اکســین 

خواهند داشــت و امیدوار هستند که با 
شکست اکسین و از طرفی توقف بادران 
به صدر جدول رقابت ها برسند. در تبریز 
و در ورزشگاه یادگار امام هم شاهد یک 
دربی بین ماشین ســازی و شــهرداری 
خواهیم بــود. دو تیمی کــه تقریبا هم 
خانواده هم محسوب می شوند. شهرداری 
و ماشین سازی در رده های چهاردهم و 
پانزدهم جدول قرار دارند و برای عبور از 

بحران تلاش می کنند.
برنامه هفته هفتم لیگ دسته اول :
شهرداری تبریز- ماشین سازی تبریز 
آلومینیوم اراک- فجرسپاسی شیراز 

خونه به خونــه مازنــدران - ایرانجوان 
بوشهر 

اکسین البرز- نساجی مازندران 
ملوان بندرانزلی- مس رفسنجان 

آینده سازان برق جدید شیراز - صبای قم 
گل گهر سیرجان - بادران تهران 
شهرداری ماهشهر - مس کرمان 

 نــود: داســتان ســیدجلال حســینی و برانکو 
از همان ابتدا هم با خوبی و خوشــی شــروع نشد. 
ســیدجلال می خواســت به پرســپولیس بیاید و 
برانکو نمی خواســت. هــواداران و مدیران تیم هم 
می خواستند اما به خواست برانکو احترام گذاشتند.

ســال بعد امد و تیم با ســیدجلال قهرمان شد. اما 
امسال باز ظاهرا آسمان رابطه حسینی و ایوانکوویچ 
ابری است. بهانه مصدومیت است اما واقعیت خیلی 
با مصدومیت طولانی سیدجلال جور نیست.حالا که 
او گویا آماده شده دیگر زمانش است که جواب این 
سوال مشخص شود. برانکو و جلال حسینی مشکلی 

دارند یا نه؟

آخرین مصاحبه برانکو
بعد از آخریــن مصاحبه برانکو، زمزمــه های این 
اختلاف از گوشه و کنار شنیده شد. وقتی برانکو در 
بخشی از حرف هایش به حالت کنایه گفت: »جلال 
حســینی حتما برای تیم ملی بــازی می کند و به 
همین دلیل برای بازی مقابل اســتقلال خوزستان 

خسته است.«
برانکو از آمادگی جلال حســینی وبــازی کردن او 
حرف می زند. در بخشی دیگر از حرف هایش هم از 
بسته بودن دستش و نداشتن بازیکن مقابل الهلال 
می گوید. کنار هم قرار دادن همه این ها می گوید که 
شایعه درخواست برانکو از جلال حسینی و جواب 

منفی او برای بازی کردن شاید درست باشد. البته 
این تنها مصاحبه ای نیست که می توان از میان آن به 

اختلافات استاد و شاگرد پی برد.
اختلاف با کادرپزشکی

جلال حســینی در مصاحبه ای با ســایت نود در 
مورد دلیل بازی نکردنش گفتــه بود نمی داند چرا 
دکتر حقیقت در این مورد مصاحبه نکرده و حرف 
نمی زند؟ جواب این سوال جلال حسینی مشخص 
شده است. کادرپزشکی پرسپولیس به دستور برانکو 
چند هفته ای است که حق مصاحبه ندارند. دستوری 
که قطعا بی ارتباط با مصدومیت کاپیتان نیست. اما 
این دعوا از کجا شروع شد؟ سوپر جام، اولین دیداری 
بود که جلال حسینی به دلیل مصدومیت از دست 
داد. او بعد از غیبت در این بازی در مصاحبه ای تند و 
انتقادی گفت: »متأسفانه از نظر پزشکی در حد صفر 
هستیم و من کمرم دچار مشــکل بود و کمی روی 
آن کار کردیم، اما بدتر شده است. متأسفانه شبانه 

برای من وقت MRI گرفتند و همین حالا که با شما 
صحبت می کنم نمی رسم که به مرکز عکسبرداری 
بروم. اتفاقاً باید تنهایی به مرکز عکسبرداری بروم، 
اگر امشب نشد فردا، و فردا نشد، پس فردا و پس فردا 

هم نشد، چند روز دیگر به عکسبرداری می روم.«
برانکو روز بعد اما در حمایت از کادرپزشکی گفت: 
»خود من از وضعیت پزشکی تیم راضی هستم، البته 
طبیعی است بازیکنی که مصدوم می شود ناراحت 

و عصبانی است.«
برانکو یا کی روش؟

در دعوای برانکو و کی روش که منجر به برگرداندن 
بازیکنان پرسپولیس از اردوی تیم ملی شد جلال 
حسینی عصبانی ترین بازیکن بود. او که کمتر وارد 
جنجال و حاشیه می شود بعد از این که به ایران آمد 
به قدری عصبانی بود که حتی تهدید به خداحافظی 
کرد اما بعد از صحبت های اطرافیانش از این تصمیم 
خود منصرف شــد. او در مصاحبه هایش در موارد 

مختلف بارها از کی روش و مواضعش و تلاش هایش 
در تیم ملی دفاع کــرده اما کمتر پیــش آمده که 
مصاحبه ای در حمایت از برانکو از مدافع ملی پوش 

پرسپولیس دیده باشیم.
افشاگری منصوریان

اولین کســی که از اختلاف برانکو و ســیدجلال 
صحبت کــرد منصوریان بــود. زمانی کــه از او 
پرسیدند چطور ســیدجلال را راضی کرد که به 
نفت بیاید منصوریان از بــرگ برنده اش گفت. از 
اختلاف برانکو با این بازیکن: »تا جایی که اطلاع 
دارم اختلافی بین پرسپولیســی ها و سیدجلال 
وجود نداشــت و تنها اختلاف بیــن برانکو و این 
بازیکن بود و باشــگاه نفت از این اختلاف بهترین 

سود را برد و این بازیکن را جذب کرد.«
ظاهرا حق با منصوریان بود. زخــم اختلافات بین 
حســینی و برانکو حالا دهان باز کــرده. حالا که 

بدترین زمان است.

بررسی تمام اختلافات سیدجلال و  برانکو 

زخم کدورت ها تازه شد



سرمربى تيم ملى فوتسال بانوان در گفت وگو  با قدس:

نياز به بازى با امثال برزيل و اسپانيا داريم
 فوتسال  اميرمحمدسلطانپور  انتخاب شهرزاد مظفر به 
عنوان سرمربى تيم ملى فوتسال بانوان در فاصله تنها دو ماه به 
آغاز بازى هاى داخل سالن آسيا، براى بسيارى تعجب آور بود و 
عده اى كسب تنها مدال برنز را به اين اتفاق نسبت دادند. مظفر 
در مصاحبه با قدس از شرايط انتخاب خود و شرايط تيمش در 

بازى هاى اخير مى گويد.
* در مسابقات اخير فوتســال در تركمنستان شاهد 
اضافه شدن تيم هاى مدعى ديگرى به جمع تيم هاى 

هميشگى بوديم.
دقيقا! اگر اين مسابقات را با مسابقات آسيايى 2015 اينچئون 
مقايسه كنيم شاهد اضافه شــدن تيم قدرتمند ديگرى به نام 
چين به مثلث قدرت گذشته يعنى ژاپن، تايلند و ايران هستيم. 
چين در مسابقات تركمنســتان خود را به عنوان ضلع چهارم 
قدرت مطرح كرد و من شــك ندارم كه اين كشور در آينده اى 
نزديك مدعى كسب عنوان قهرمانى در آسيا خواهد بود. هنگ 
كنگ هم قبلا كيسه گل بقيه كشــورها بود اما امسال شاهد 
نمايش هاى خوبى از اين تيم بوديم و اگر مى باخت هم با اختلاف 
بسيار كمى اين اتفاق رقم مى خورد. البته آن ها تنها نبودند و 

همه كشورهاى كوچك آسيايى پيشرفت داشتند.
*وضعيت ژاپن و تايلند چگونه بود؟

آن ها قوى بودند و قوى تر نيز شــده اند. مثلا تايلند عملكرد 
خودش را نسبت به اينچئون بســيار بهتر كرده بود. ژاپن هم 
واقعا قوى تر از گذشته شده بود و در حال رساندن سطح خود 

به بالاتر از آسياست.
 * آيا اين زنگ خطر جديدى براى ما محسوب مى شود 
كه همين الان با مشــكلات مخصوص به خودمان در 

قسمت بانوان دست و پنجه نرم مى كنيم؟
بله اين حقايق به ما نشان داد كه اصلا نبايد سهل انگار باشيم. 
اردو و كمــپ رفتن تنها فايــده اى ندارد و بايــد برنامه ريزى 
مشخصى داشته باشيم. بازى هاى تداركاتى ما نيز بايد هدفمند 
باشد و بايد با تيم هاى قوى تر از خودمان برگزار كنيم. ما بايد 
در هر ســال 10 تا 15 بازى تداركاتى سطح بالا برگزار كنيم و 
اگر در چنين بازى هايى ببازيم امكان شكســت خوردنمان در 
بازى هاى رسمى بسيار كمتر خواهد شد. مثلا در اين مسابقات 
در مقابل ژاپن و تايلند در حالى ما بازى هايمان را واگذار كرديم 
كه در مقابل هر دو تيم سرتر بوديم و موقعيت هاى گل بيشترى 
داشتيم. اين اتفاق تماما نشان دهنده عدم تجربه اندوزى ما در 

بازى هاى تداركاتى مناسب است.
*بسيارى از كارشناســان و علاقه مندان به فوتسال، 
به زمان بندى فدراسيون براى عوض كردن كادرفنى 
اعتراض داشتند كه حتى مى توان گفت بر روى كادرفنى 
جديد كه خود شما جزوى از آن بوديد نيز تاثير گذاشت.

با اينكه من فقط مى توانم براى كادر فنى قبلى آرزوى موفقيت كرده 

و از آن ها به خاطر زحماتى كه براى تيم كشيدند تشكر كنم، اما 
همانطور كه شما گفتيد زمان بندى مى توانست براى ما بهتر باشد. 
ما اگر زمان بيشترى مى توانستيم قبل از شروع مسابقات در كنار 

بچه ها باشيم مسلما شرايط بهترى در اين مسابقات مى داشتيم.
*آيا اين اتفاق به تيم و نتيجه كســب شده تيم ملى 

ضربه نزد؟
شايد آنچنان درســت نباشــد كه من در اين باره اظهار نظر 
كنم اما مى توان از ديد ديگرى نيز بــه اين قضيه نگاه كرد كه 
اگر حتى اين جابجايى صورت نمى گرفت امكان داشــت كه 
نتايج ضعيفترى رقم بخورد چون كسى نمى تواند پيش بينى 
كند. اما من فكر مى كنم تيم ما فوتســالى آبرومند ، مدرن و 
تماشاگرپسند ارائه داد. تيم ايران بيشــتر از هر تيم ديگرى 
توسط تماشاگران تشويق شد. تماشاگر بى طرف هميشه بازى 
زيبا را تشويق مى كند و در مقابل تايلند و ژاپن نيز تمام سالن 
ما را تشويق مى كردند. تماشاگر احساس مى كرد كه عادلانه 
نيســت كه ما با اين بازى زيبا شكست بخوريم. اين تيم من را 
اميدوار كرد كه اگر مى تواند در مدت 2 ماه آنقدر پيشرفت كرده 
و تغيير كند در مدت يك يا دو سال چقدر مى تواند بهتر باشد.

*شرايط نامساعد اردو و بازى هاى تداركاتى در عدم 
كسب نتيجه اى بهتر از سومى چقدر دخيل بود؟

من هيچ خــرده اى نمى توانم به تداركات تيــم در اين دو ماه 
بگيرم. فدراســيون تمام تلاش خود را بــراى آمادگى تيم در 
اين مدت با دو اردوى اصفهان و تايلند كرد. اما من معتقدم در 
درازمدت بايد شــرايط بهتر باشد. بازى هاى تداركاتى داخلى 
نمى تواند ما را موفق كند بلكه بازى هدفمند با تيم هايى مثل 
برزيل و اسپانيا اســت كه به ما كمك مى كند. صرف برگزارى 
چنين مسابقاتى هم كافى نيست. بايد زمانبندى آن و اينكه در 
چه شرايطى اتفاق بيفتد مدنظر قرار گيرد و با برنامه ريزى باشد.

*نقش ليگ ايران و مشكلات آن را در عملكرد تيم ملى 
چطور ارزيابى مى كنيد؟

شرايط اصلا در ليگ بانوان خوب نيست و مشكل اصلى آن مالى 
و نبود اسپانسرها است. البته من به اسپانسرها براى نيامدن به 
ليگ فوتسال بانوان حق مى دهم. به چه عنوانى آن ها مى توانند 
انگيزه آمدن به مســابقاتى را داشته باشــند كه حتى پوشش 
راديويى نيز داده نمى شود؟ بايد شرايطى در نظر گرفته بشود تا 
اين وضعيت بهبود پيدا كند وگرنه ما بيشتر در جا خواهيم زد. 
وقتى هيچ بازيكن جوانى به خاطر عدم وجود رده هاى ســنى 
در باشگاه ها و مشكلات تيم هاى بزرگسالان، به تيم ها تزريق 

نمى شود، نمى توان توقع نتيجه گيرى بهترى داشت.
*وضعيت قرارداد خود شما با فدراسيون به چه صورت 

است؟
باور كنيد نمى دانم (با خنده!) مهم نيســت قــراردادم به چه 

صورت است مطمئنم اين مشكلات حل مى شود.

ووشو قهرمانى جهان - كازان
تيم دوئلين ووشو نخستين طلاى ايران 

را كسب كرد
مهر: تيم ســه نفره ووشــو ايران در بخش دوئلين با ارائه نمايشى 

تحسين برانگيز موفق شد مدال طلاى دوره قبل خود را تكرار كند.
رقابت هاى ووشــو قهرمانى جهان با برگزارى رقابت هاى دوئلين يا 
همان مبارزه نمايشى پيگيرى شد و تيم مردان ايران كه طلاى دوره 
قبل را در اختيار داشت، با تركيب نويد مكوندى، فرشاد عربى و امير 
محمدرضايى با امتياز 61 /9 روى سكوى نخست ايستاد و طلاى دوره 

قبل خود را تكرار كرد.
در اين بخش تيم كره جنوبى با امتياز 9/48نقره گرفت و اوكراين با 

امتياز 9/47به نشان برنز رسيد.
همچنين در ادامه اين رقابت ها كه در شهر كازان روسيه جريان دارد،  
هانيه رجبى در فرم «شوان جى ين» با امتياز 9.45 به مدال برنز دست 
يافت. «تيا ژنگ» از هنگ كنگ با امتياز 9.62 طلايى شــد و «ليودما 

تمنا» از اوكراين با امتياز 9.47 به مدال نقره رسيد.

عليرضا رضايى هدايت آزادكاران اميد 
را پذيرفت

ورزش سه: به نظر مى رسد قهرمان سابق سنگين وزن كشتى آزاد 
ايران در آســتانه ســرمربيگرى تيم اميد قرار دارد. عليرضا رضايى 
دارنده مدال نقره المپيك آتن اعلام كرده بود به دليل كمبود زمان و 
حساسيت اين رده سنى حاضر نيست هدايت تيم زير 23 سال را قبول 
كند. با اين حال به نظر مى رسد اتفاقاتى در چند روز اخير رخ داده و 
مذاكراتى صورت گرفته كه رضايى به قبول هدايت تيم كشتى آزاد 
اميد راضى شده است. وى گفت: صحبت هاى جديدى مطرح شد و 
مسائلى تغيير كرد. قرار است   همه چيز نهايى شود و سپس من در اين 

باره صحبت خواهم كرد.

 طلاى تورنمنت قطر بر گردن
 اسكواش باز ايرانى

ورزش :كاپيتان تيم ملى جوانان كشورمان در رقابت هاى بين المللى 
قطر شــركت كرد و با پيروزى بر حريف كهنه كار پاكستانى خود به 
مدال طلا رسيد. عليرضا شاملى اسكواش باز جوان در فينال رقابت 
هاى قطر در مصاف با ملى پوش پاكستانى كه قبلا مقابل آن شكست 
خورده بود، به پيروزى رسيد. او از همان ابتداى بازى مديريت كار را 
در دست گرفت و در سه ســت پياپى موفق شد بر حريف خود پيروز 
شود. شاملى نخستين 19 ساله ايرانى شد كه تاكنون موفق به كسب 

مدال طلا در اين آوردگاه شده است. 

داورى: وزير وقت باعث جدايى من از 
دو و ميدانى شد

ورزش سه:  نام نويسى مجمع انتخاباتى رياست فدراسيون بوكس 
آغاز شــد تا نامزدهاى تصدى اين صندلى كار خود را براى پيروزى 
در مجمع و كســب اكثريت آرا آغاز كنند. افشين داورى سرپرست 
كنونى اين فدراسيون يكى از اصلى ترين نامزدهاى رياست است كه 
مدت هاست برنامه هاى خود را آغاز كرده، او به عنوان رييس بعدى 
احمد ناطق نورى كه 28 سال مســند رياست را بر عهده داشت كار 
بسيار مشكلى پيش رو دارد. داورى گفت:  هنوز ثبت نام نكرده ام اما 
اميدوارم در روزهاى آينده اين اتفــاق رخ دهد و بتوانم براى جامعه 
بوكس مفيد باشم.  وى گفت:  من روزهاى گذشته ديدم كه در مورد 
استعفاى من صحبت هايى مطرح شده بود كه واقعيت نداشت. در آن 
موقع وزير وقت مواضعى در قبال فدراسيون دو و ميدانى داشتند كه 
در كار ما خلل ايجاد كرده بود. ايشان بر تصميمات و مواضع خودشان 

هم مصر بودند كه در نهايت من مجبور به استعفا شدم.

همكارى مربى چينى با فدراسيون 
تنيس روى ميز

مهر: يكى از مربيان تنيس روى ميز چين براى همكارى ســه ماهه با 
فدراسيون ايران و كادر فنى تيم هاى ملى در رده هاى سنى مختلف وارد 
ايران شد. « لى يان لين» مربى چينى است كه بر اساس رايزنى هاى انجام 
شده   به ايران ســفر كرد تا براى مدت سه ماه با فدراسيون تنيس روى 
ميز ايران و كادر فنى تيم هاى ملى در رده هاى سنى مختلف همكارى 
داشته باشد.  اين مربى سابقه مربيگرى در 15 كشور را دارد ضمن اينكه 
با تيم جوانان چين در رقابت هاى 2003 قهرمانى جوانان جهان به عنوان 

نخست بخش تيمى و دوبل دست يافت.

بعد از مصدوميت در ناسيونال ليگ
دورى يك ماهه االله كرم استكى  از ميادين

ورزش :االله كرم استكى ستاره پخش و بغل زن تيم ملى هندبال ايران 
كه اين فصل را درخشان تر از همه ستاره هاى هندبال ايران آغاز كرده 
بود در جريان ديدار تيم هاى ديناموبخارســت و سود از هفته پنجم 
ناســيونال ليگ رومانى از ناحيه دســت تخصصى خود يعنى دست 
راست دچار مصدوميت شد و حداقل يكماه قادر به بازى كردن نيست. 

خبر
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ريجكت 2 ملى پوش توسط سفارت آمريكا

برنامه هاى تيم ملى وزنه بردارى به هم ريخت
ورزش :2  ملى پوش و يك مربى تيم ملى وزنه بردارى ايران موفق به دريافت ويزاى آمريكا نشدند. كاروان وزنه بردارى 
ايران براى دريافت ويزاى آمريكا جهت حضور در مســابقات جهانى 2017  به دوبى سفر كرده بود. على مرادى رئيس 
فدراسيون به همراه محسن بيرانوند ســرمربى تيم ملى وزنه بردارى بزرگسالان كشــورمان، غلامرضا سياهپور دبير 
فدراسيون، مجيد عسگرى(دسته 69 كيلوگرم)، كيانوش رستمى، مسعود چترايى، على ميرى، صالح چراغى(دسته 85 
كيلوگرم)، سيد ايوب موسوى و سهراب مرادى (دسته 94 كيلوگرم)، محمدرضا برارى، عليرضا سليمانى، على هاشمى 
(دسته 105 كيلوگرم)، بهداد سليمى، همايون تيمورى و سعيد على حسينى (دسته 105+ كيلوگرم) اعضاى كاروان 
وزنه بردارى كشورمان را در اين سفر تشكيل مى دهند. صالح چراغى وزنه بردار دسته 85 كيلوگرم، سيد ايوب موسوى 
در دسته 94 كيلوگرم، احسان شريف احمدى ماساژور تيم ملى و مدير روابط عمومى فدراسيون اين چهار نفر هستند كه 
توسط سفارت آمريكا ريجكت شدند. با خط خوردن 2 وزنه بردار برنامه هاى تيم ملى بهم مى ريزد و با خروج آنها از ميان 

نفرات اعزامى بايد ديد كادرفنى چه تصميمى خواهد گرفت.

جام كنفدراسيون آسيا در 2 سطح برگزار مى شود

FIVB تقلب واليبال آسيا از روى دست
ورزش: مسابقات واليبال جام كنفدراسيون آسيا در سال 2018 براى نخستين بار در دو سطح يك و دو برگزار خواهد شد.

 بر اساس اعلام كنفدراسيون واليبال آسيا مسابقات جام اين كنفدراسيون در سال 2018 براى نخستين بار در دو سطح 
يك و دو برگزار مى شود كه ميزبان سطح يك مردان و زنان به كشورهاى چين تايپه و تايلند واگذار شده است.

همچنين ميزبان رقابت هاى سطح دو جام كنفدراسيون واليبال آسيا در سال 2018 در گروه مردان به قرقيزستان و در 
گروه زنان به هنگ كنگ واگذار شده است. كنفدراسيون واليبال آسيا هنوز تعداد تيم هاى شركت كننده در هر سطح 
اين رقابت ها را اعلام نكرده است اما در نشست كميته فنى كنفدراسيون واليبال آسيا در اسفندماه سال گذشته هشت 

تيم برتر آسيا در سطح يك و هشت تيم دوم در سطح دو پيشنهاد شده بود.
گفتنى است؛ به نظر مى رسد اين روش از سوى كنفدراسيون واليبال آسيا به تقليد از برگزارى ليگ جهانى در چند سطح 
در سال هاى اخير از سوى فدراسيون جهانى به اجرا درخواهد آمد. در واقع AVC قصد دارد از روى FIVB تقليد كند 

تا شايد واليبال را در سطح آسيا گسترش دهد.

حسين كيهانى: فدراسيون 
دووميدانى كوتاهى نكند 

ايسنا : دارنده مدال برنز بازى هاى داخل سالن آسيا مى گويد كه 
ورزشكاران براى كسب مدال بازى هاى آسيايى كوتاهى  نمى كنند 

و از فدراسيون هم مى خواهند كه كوتاهى نكند.  حسين كيهانى گفت: 
نتيجه زحماتم شد كه در انتخابى آسيا تنها كسى بودم كه ركورد ورودى 
قهرمانى آسيا را كسب كردم. بعد از انتخابى نيز در رقابت هاى كازانف در 
ماده 800 متر كه رشته تخصصى ام هم نيست، دويدم. رقابت در اين ماده 
با اعتراض خيلى ها مواجه شد اما به درخواســت مربى ام  كه تجربه 
زيادى دارد، انجام شــد. نتيجه  آن هم 10 روز بعد در رقابت هاى 

قهرمانى آسيا ظاهر شد و من صاحب خوش رنگ ترين مدال 
شدم و توانســتم جواز حضور در رقابت هاى جهانى 

لندن را نيز كسب كنم.

دليل احضار تفتيان به 
فدراسيون

ايسنا: رييس فدراسيون دووميدانى گفت : تفتيان را احضار كرديم 
تا توضيحات خود را ارائه كند و ببينيم اگر مشكلى وجود دارد و او درست 

مى گويد كمك كنيم مشكلات بر طرف شــود. مجيد كيهانى گفت: خود 
تفتيان مشكلاتى را براى خود ايجاد مى كند. از طرف فدراسيون همه چيز به 
نحو احسن براى او فراهم شده است. نمى تواند ورزشكار بگويد اين را مى خواهم 
و همان اتفاق رخ دهد. فدراســيون شرايطى دارد و فدراســيون است كه بايد 
بگويد كه ورزشكار كجا و چه زمانى تمرين كند. برخى از اوقات شرايط براى 
فدراسيون فراهم نيست و در واقع براى ما اخلاق از مدال  مهم تر است.   وى 
گفت: مربى تفتيان تا پيش از اين در فرانسه مبلغ هزار يورو و در خارج از 

فرانسه ماهانه مبلغ شش هزار يورو و روزانه 200 يورو مى گرفت. 
البته بيشتر تمرينات تفتيان در فرانسه بود. مربى او در هر 

روزى كه خارج از فرانسه در كنارش بود مبلغ 
200 يورو روزانه گرفته است.

درستكار: 
فكر مى كردم قرار است 

تشويق شوم
ورزش سه: پژمان درستكار مربى كاركشته كشــتى ايران با 6 ماه 

محروميت از سوى فدراسيون كشتى رو به رو شد. درستكار گفت:  وقتى 
كميته انضباطى من را خواســت فكر  مى كردم قرار است من را تشويق 
كنند چون بعد از بازى انتخابى تيم ملى بين حســن رحيمى و مجتبى 
گليچ عده اى به دليل اعتراض به وسط تشك آمدند و من رفتم تا آنها را 
از تشك بيرون بكشم. بعد از آن پيش رييس تشك رفتم و توضيحاتى 

خواستم.  در آن زمان قوانين تغيير كرده و كلينيك داورى براى ما 
برگزار نشده بود. رييس تشك توضيحات لازم را داد و همه 

چيز تمام شد. حالا اينكه چرا به محروميت و اين 
داستان ها انجاميد را نمى دانم.
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سعيد عزت اللهى كه خود به تازگى تولد بيست و يك 
سالى اش را جشن گرفت، در استورى اينستاگرام، تولد 
برادران دوقلوى محمدى را به آن  ها تبريك گفته است.

محمد تقوى يكى از مربيان باشگاه پديده كه سابقه 
گذراندن دوره هاى خــود را در انگليــس دارد، به 
شرايطش در اين تيم و هيچ جا اشاره نشدن به نامش 
انتقاد كرده و مشكل فوتبال ايران را چوب لاى چرخ 

گذاشتن يكديگر عنوان كرده است.

كريستيانو رونالدو در اينستاگرام خود با انتشار كليپى 
از قســمتى از صحبت هايش در كنار ريو فرديناند، 
صحبت هاى جالبى از جمله پيوستن مدافع سابق تيم 
ملى انگليس به ورزش بوكس بعد از خداحافظى اش از 

فوتبال مى گويد.

ژاوى هرناندز بازيكن ســابق بارســلونا و كنونى 
السد قطر، عكســى از خود در كنار محمد طيبى در 
اينستاگرامش منتشــر كرده كه با واكنش مخاطبان 

ايرانى در فضاى مجازى مواجه شده است.

تكرار قصه قديمى 
سرنوشت نامعلوم «پيكه» در تيم ملى 

امين غلام نژاد: با اينكه جرارد پيكه به تنش هاى 
معمول در اردوى تيم ملى اســپانيا و هو شدن از 
طرف هواداران لاروخا عادت كرده، اتفاق هاى رخ 
داده در «لاس روســاس» در تمرين روز دوشنبه 
تيم ملى رابطه او و سرخپوشــان را با مشــكلات 
جدى ترى روبرو كردند. در حاليكه اسپانيا تقريبا 
صعود خود را به جام جهانى روسيه قطعى كرده 
و تنها دو بازى تشريفاتى براى صعود مستقيم به 
اين رقابت ها پيــش رو دارد، بيش از 1000 تن از 
هواداران حاضر در محل تمرين تيم با ســوت و 
هو كردن هاى پياپى به اســتقبال مدافع بارسلونا 
شــتافته و با بنرهايى كه روى آن به پيكه توهين 
شده بود، او را به جدايى از تيم ملى ترغيب كردند.
 پيكه بعد از اينكه روز يكشنبه به دنبال وقايع رخ 
داده در رفراندوم كاتالونيا و خشونت پليس اسپانيا 
عليه راى دهندگان با چشــم گريان اعلام كرده 

بود ممكن است از تيم ملى كناره گيرى كند، در 
سكوت مطلق همراه با هم تيمى هاى ديگرش در 
بارسلونا به اردوى تيم ملى رسيد و در واكنش به 
برخورد تماشاگران و هواداران حاضر در تمرين به 
بوسكتس گفت كه حالش خوب است و مشكلى با 
اين اعتراض ها ندارد. اگرچه كاملا مشخص بود كه 
بعد از توئيت هاى انتقاد آميز روز قبل و اعتراض به 
سركوب راى دهندگان كاتالونيايى از سوى پليس 
اسپانيا، پيكه روز آرامى در تمرين تيم ملى ندارد. 
مدافع بارســلونا مى داند كه اين شرايط  دستكم 
تا روز جمعه و ديــدار برابر آلبانــى در چارچوب 
رقابتهاى مقدماتى جام جهانى ادامه خواهد داشت. 
بعد از موضع گيرى هاى صريح اخير او، جايگاه پيكه 
در تيم ملى متزلزل تر از هميشه شده و اين بار ديگر 
به دليل ابراز خشم او از دولت اسپانيا، شرايطش در 

تيم ملى با ابهامات بيشترى روبروست. 

به خصوص كه پيكه از مدتها پيش هم با سرخيو 
راموس در رختكن تيــم اختلاف نظرهاى زيادى 
داشته و چنين رفتارهايى به طور حتم محبوبيت 
او را نزد هواداران لاروخا افزايش نمى دهند. بنرها و 
پوسترهاى  توهين آميز به نمايش درآمده خطاب 
به او در محل تمرين كه نيروهاى امنيتى بلافاصله 
براى جمع آورى آن ها اقدام كردنــد، از وخامت 
شــديد اوضاع خبر مى دهند. پيكه روز يكشنبه و 

پيش از حضور در نوكمپ براى ديدار مقابل لاس 
پالماس به يكى از شــعبه هاى اخذ راى رفته و در 
رفراندوم شركت كرده بود. او بعد از بازى در ميكسد 
زون به خبرنگاران گفته بود كــه علاقه زيادى به 
پيراهن تيم ملى اســپانيا دارد ولى اگر حضورش 
دراين تيم مزاحمتى براى ديگران ايجاد مى كند، 
مشكلى براى خداحافظى با تيم ملى  پيش از آغاز 

سال 2018 نخواهد داشت.

واكنش ها به اظهارات او در مورد جدايى احتمالى از 
تيم ملى به حدى وسيع بوده كه ترديدهاى زيادى 
در مورد حضورش درجام جهانى روسيه در تركيب 
تيم ملى مطرح شده اند. به خصوص كه موضع گيرى 
پيكه يك بار ديگر بعد از يك دعواى لفظى ديگر در 
شبكه هاى اجتماعى با سرخيو راموس مدافع رئال 

مادريد در رابطه با رفراندوم كاتالونيا اتخاذ شد. 
پيكه، گوارديــولا، چابى ارنانــدس، فابرگاس و 
خيلى از ستاره هاى ديگر فوتبال كاتالونيا به دليل 
اتفاق هاى رخ داده در همه پرســى روز يكشنبه 
به شدت خشمگين شــده و خشونت پليس را كه 
مانع از حضور مردم در راى گيرى شده بود، قابل 
قبول نمى داننــد. اين حوادث حتــى به نوعى به 
حساسيت ها و دوئل هميشگى بين بارسلونا و رئال 
مادريد و نبرد ال كلاســيكو كه قرار است روز 20 

دسامبر برگزار شود، دامن زده است.

چهارشنبه 12 مهر  فوتسال ليگ برتر
 فرش آرا مشهد - شهروند سارى

 ساعت: 18:00 زنده از شبكه ورزش

پنجشنبه 13 مهر  فوتبال مقدماتى جام جهانى
 سوريه - استراليا

 ساعت: 15:30 زنده از شبكه ورزش

پنجشنبه 13 مهرفوتسال ليگ برتر
 هيئت فوتبال قم - لبنيات ارژن شيراز

 ساعت: 18:00 زنده از شبكه ورزش

پنجشنبه 13 مهر فوتبال مقدماتى جام جهانى
 ارمنستان - لهستان

 ساعت: 19:30 زنده از شبكه ورزش
 

مقدماتى جام جهانى 2018 روسيه جمعه 14 مهر  
 ايتاليا - مقدونيه

 ساعت: 22:15 زنده از شبكه سه

مقدماتى جام جهانى 2018 روسيه جمعه 14 مهر  
 اسپانيا - آلبانى

 ساعت: 22:15 زنده از شبكه ورزش

ورزش در سيما

كفاشيان: مشكلات بانوان را حل مى كنيم
على كفاشيان رئيس كميته فوتسال فدراسيون فوتبال در خصوص گلايه برخى از بازيكنان تيم ملى فوتسال بانوان 
كه مشكلات سر راه خود را عامل اصلى اينكه نتوانستند مدالى خوش رنگ تر از مدال برنز كسب كنند عنوان كردند، 

با قدس به گفت وگو پرداخت.
*آقاى كفاشــيان، ما گلايه هاى زيادى از طرف بازيكنان تيم ملى فوتسال بانوان چه پيش از بازى هاى 

آسيايى داخل سالن تركمنستان و چه پس از آن شنيده ايم. نظر شما در اين خصوص چيست؟
به نظر من ملى پوشان بانوان فوتسال مثل دوره گذشته پتانسيل كسب عنوان قهرمانى را داشتند اما خب مسائلى پيش 
آمد مانند تغيير كادر فنى  اندكى پيش از آغاز مسابقات و وقت كم كادرفنى جديد كه كار را براى آن ها سخت كرد. 
اما اين مسابقات شناخت مناسبى به ما از شرايط تيم داد تا با حل مشكلات آن ها بتوانيم نتايجى هم طراز با آقايان در 

سطح آسيا ببينيم.
*اصلى ترين دغدغه بانوان برگزارى مسابقات سطح پايين دوستانه و همچنين اردوهاى نامناسب است. 

براى حل اين مشكلات چه برنامه اى داريد؟
ما هميشه براى تيم ملى فوتسال بانوان مشكل برگزارى بازى دوستانه داريم. تيم هاى خارجى كمترى حاضر مى شوند 
براى بازى به ايران بيايند. برگزارى تورنمنت هاى رسمى بانوان نيز نسبت به آقايان كمتر است. البته قبل از مسابقات 
آن ها را به اردوى تايلند فرستاديم اما وقت براى اين اردو هم كم بود. اما ما تلاش مى كنيم تا برنامه ريزى بهترى براى 
آن ها در اين زمينه ها داشته باشيم تا در مسابقات قهرمانى آسيا در ارديبهشت ماه بتوانيم عنوان قهرمانى را كسب كنيم.
*مسابقات ليگ فوتسال آقايان بحرانى شروع شد اما اكنون شرايط بهترى دارد، اما اين وضعيت براى 
ليگ بانوان با اينكه تاريخ شروع آن مشخص شــده همچنان نامساعد است. براى حل اين مشكل چه 

بايد كرد؟
همانطور كه گفتيد تاريخ شروع مسابقات ليگ برتر بانوان مشخص شده و از 21مهرماه اين مسابقات استارت مى خورد. 
ما مشكلات بيشترى در اين ليگ نسبت به مردان داريم چون تيم ها مشكلات مالى بيشترى دارند و دليل آن هم اين 
است كه تيم ها توانايى كمترى در جذب اسپانسر دارند. اما بايد اين اسپانسرها را تشويق كنيم. اگر كميته فوتسال هم 

بتواند در درآمدزايى موفق عمل كند قطعا قسمتى از آن را به ليگ بانوان اختصاص خواهيم داد.



 جامعه/ مریم احمدی شیروان 
 جامعه جوان کشورمان در سال های 
اخیر با یک بحران عمیق اجتماعی 
روبه رو شده است. بحرانی به نام ازدواج. دغدغه ای 
که سبب شد رهبر معظم انقلاب، در شهریور سال 
گذشته، سیاست های کلی خانواده را به رؤسای 
قوای سه گانه و مجمع تشخیص مصلحت نظام 
ابلاغ و خواســتار حمایت از رشد سالم باروری و 

افزایش فرزندآوری شوند.

 تجرد فقط برای دهه شصتی ها نیست
یک جمعیت شــناس با اشــاره به اینکه تعداد 
متولدین دهه 60، 17میلیون نفرند، به خبرنگار 
ما می گویــد: از این تعداد 8/5 میلیون آقا و 8/5  
میلیون خانم بوده که بر اساس سال تولد عده ای 
از آنان 25 تا 30 و عده ای دیگر 30تا35 ســال 
هستند.دکتر شهلا کاظمی پور با توجه به آخرین 
سرشــماری کشور در ســال 1395 می گوید: از 
تعــداد خانم هــای متولد شــده در دهه 60 که 
اکنون در اوج سن ازدواج و باروری هستند، 6/35 
میلیون نفر یعنی 78 درصد ازدواج کرده اند. تعداد 
کمی از آن ها یعنــی 45 هزار نفر به دلیل فوت 
همسرانشــان و 250 هزار نفر هم به دلیل طلاق 

بدون همسر هستند.
این جمعیت شــناس در ادامه بیــان می کند: در 
گروه 25 تا 30 ساله ها، 953هزار نفر هنوز مجرد 
هســتند که این جمعیت 23درصد زنان در این 
رده سنی را شامل می شــوند. اما چون هنوز در 
سنی هستند که احتمال ازدواج برای آنان وجود 
دارد، نمی توانیم اصطلاح تجــرد قطعی را برای 
آن هــا به کار ببریم. در گروه قبــل از آن، یعنی 
متولدین پنج ســال اول دهه 60  که اکنون بین 
30 تا 35 سال سن دارند، 645 هزار مجرد خانم 
وجود دارد. حدود 15درصد آن مجردها بر اساس 
آمار سال های گذشته کم می شود، اما نه به اندازه 
ســال های قبل. به طور نمونه،از 35 ســاله های 
کشــور 10 درصد مجرد هستند و اگر با همین 
روال پیش بــرود، 10 درصد از افراد یعنی 430 

هزار نفر از این گروه، مجرد باقی خواهند ماند.
کاظمی پور در بیــان دلیل تعداد بالای مجردین 
خانم دهه 60 می گوید: علت بالا بودن این ارقام، 
زیادتر بودن جامعه واقعی شــان اســت. اکنون 
متولدیــن دهــه 50 هم که به ســن 40 تا 45 
سال رســیده اند، 10 درصدشان مجرد هستند، 
در صورتی که همین پدیده در ســال های قبل 6 
تا 7 درصد بیشتر نبوده است. مسئله تجرد فقط 
متوجه دهه شصتی ها نیست، بلکه موضوعی است 
کــه در دهه های قبل هم پیش آمده و آن ها هم 
بــه خاطر باروری بالای دهه 60 فرصت ازدواج را 

از دست داده اند.

 یک میلیون خانم مجرد
وی در ادامه توضیح می دهــد: حدود 426هزار 
خانم مجرد بالای 40 سال در کشور وجود دارند. 
از مجموع این تعداد با مجردهای دهه 60، انتظار 

می رود در ســال های آینده حدود یک میلیون 
نفر خانم مجرد داشته باشــیم. مسئله ای که از 
جنبه هــای روانی، اجتماعی و اقتصادی می تواند 
تبدیل به بحران شــود. البته تعداد زیادی از این 
خانم ها دارای تحصیلات عالیه هستند. تحصیلاتی 
که خود از علل تأخیر در ازدواج آن ها نیز شــده 
است. پس از نظر اقتصادی نباید نگران این افراد 
باشیم. همچنان که بررسی های انجام گرفته نشان 
می دهد 36هزار نفر از خانم های 25 تا 29ســاله 
به تنهایــی زندگی می کنند و 50 هــزار نفر از 
خانم های 30تا34 ساله، تک سرپرست هستند، 
یعنــی تمکن مالی دارند. اما ایــن موضوع برای 
دختران روســتایی که اکنون تحت سرپرستی 

پدرشان هستند تفاوت دارد.
کاظمی پور راه برون رفت از این مشکل را ترویج 
بیمه های همگانی دانسته و می گوید: تمام افراد 
جامعه باید بیمه باشند. اگر قدرت کار دارند، خود 
کار کرده و حق بیمه را پرداخت کنند. در غیر این 
صورت از طریق حمایت های دولتی تحت پوشش 

بیمه قرار بگیرند تا بعدها به زیر خطر فقر نروند.
این اســتاد دانشگاه به مردان مجرد دهه 60 هم 
اشــاره کرده و عنوان می کند: این موضوع برای 
مردان با زنان متفاوت است. از تعداد 8/5 میلیون 
آقــای متولد دهه 60، 2 میلیون و 700 هزار نفر 
مجرد هستند. اما چون مردها پنج سال دیرتر از 
زن ها ازدواج می کنند، آقایان 35 ساله مجرد در 
کشور یک میلیون و 100 نفر هستند در صورتی 
که خانم های مجرد یک میلیون و 500 هزار نفر 
هستند. این تعداد برای خانم ها یک بحران است؛ 
چرا که آقایان به سمت ازدواج با خانم هایی با سن 
کمتر می روند اما خانم ها فرصت ازدواج با مردان 

جوان را ندارند.

 تجرد خود خواسته، بلای زندگی جوانان
مسئولان می گویند 13میلیون دختر و پسر بالای 

18 سال در آستانه ازدواج قرار دارند، اما میانگین 
سنی ازدواج در پسران به 28 سال و در دختران 

به 25 سال رسیده است.
یک جامعه شــناس با اشاره به گسست فرهنگی 
به وجود آمده در کشور، به خبرنگار ما می گوید: 
انفجار جمعیتی دهه 60، سال های پس از جنگ 
تحمیلی و پدید آمدن جامعه سنتی در حال گذار 
در کشور ســبب به وجود آمدن بحران هایی در 
کشور شد که امروز پس از 30 سال تبعات آن را 

در جامعه مشاهده می کنیم.
دکتر زهرا سلیمانی ادامه می دهد: تجرد، نداشتن 
میل به ازدواج و زندگی مشــترک در جوانان از 
مهم ترین این مسائل است. آنچه بر جوانان دهه 
60 گذشت، سبب شد تجرد در شهرهای بزرگ 
را بــه تحمیل و اجبار انتخاب کنند. علاوه بر آن 
در دهه هــای 80 و 90 بویژه با تدابیر و مقدمات 
مهم دانشــگاه آزاد برای ورود زنان به عرصه های 
آموزشی و تعالی، نگرش جدیدی به بخش مهمی 
از زندگی مــردان و زنان جامعه در مقوله ازدواج 
پدید آمد. عناصر سنت و تلفیق پیچیده آنان در 
فرهنگ عامه در ســخت تر کردن ازدواج، نیز بالا 
رفتن توقعات از ســطح رفاه و تغییر مؤلفه های 
ارزشــی خانواده از عوامل مهم در دگرگونی امر 

مهم ازدواج و روی آوردن به تجرد خودخواســته 
در جامعه جوان ماست. وی یادآور می شود: تجرد 
ارمغان فردگرایی و رشــد سرمایه داری در جهان 
است. رهایی از قید ازدواج، مسئولیت و برگزیدن 
ارتباطات جنسی آزاد و بی پروا در کنار پدید آمدن 
شیوه های جدید چون همباشی، ازدواج سفید و... 
سبب شده است تا تجرد به عنوان مطلوبِ ذهنی 
جوانان دهه 60 همچنــان پایدار باقی بماند. در 
کنار تمام این شکاف ها و گسست های فرهنگی 
که از عوامل متعددی چون ارتباطات وسیع دنیای 
امروز، بیگانگی با نسل گذشته و انتخاب عناصر 
جدید برای ســبک زندگی متفاوت ناشی شده 
است، نباید از عوامل اقتصادی، بحران ها و افُت و 
خیزهای شدید مالی و رانت های یک شبه که در 
فروپاشی امنیت اقتصادی جامعه مؤثر بوده است 

نیز غافل شویم. 
سلیمانی یادآور می شود: روزگاری زندگی ساده 
با یک رزمنده، نوعی ارزش به حساب می آمد اما 
امروز در برگزیدن عشق نیز ابتدا به مارک لباس، 
ماشــین و ســطح تمول خانواده نگاه می کنیم. 
چیزی که به مِهر انســانی، مُهــر اقتصادی زده 
است. بی شک تبعات این تجردگرایی و تشکیل 
نوعی ارتباطات جدید جنســی در جامعه دارای 
مشــکلات فراوانی خواهد بود. مشکلاتی که بار 
مضاعفی بر دوش زنان و دختران جامعه محسوب 
می شود؛ چرا که در جامعه مرد سالار امروز که به 
دنبال گشــودن روزنه هایی برای راهیابی زنان به 
عرصه های مختلف جامعه است، اولین و مهم ترین 
نگاه، مقوله جنســی خواهد بود. آگهی هایی که 
در روزنامه ها دیده می شــود مانند: به خانمی با 
روابط عمومی بالا و ظاهری آراســته نیازمندیم! 
اگر مصداق بردگی جنســی امروز ایران نیست، 
چه نام دیگری شایسته آن است؟ از تبعات دیگر 
این تجردگرایی، پایین آمدن نرخ موالید، بالا رفتن 
ســن اولین فرزندآوری و بحران های خانوادگی و 

اخلاقی در جامعه مذهبی ایران است.
این جامعه شناس راه حل این مشکلات را عوض 
کــردن نوع نگاه می داند و توضیــح می دهد: در 
جامعه به این موضوع، باید به عنوان یک واقعیت 
اجتماعی و نه معضل نگاه شود. آسان سازی ازدواج 
و فرهنگ سازی در حاشیه آن با حمایت های مالی 
درست می تواند از تبعات و آسیب های احتمالی 
این موضــوع بکاهد. هر چند ایــن حمایت ها و 
فرصت های مالی نباید با مهندسی اجتماعی دولت 

اشتباه گرفته شود.

 طرح تعالی خانواده، یاور جوانان خواهد بود
نایب رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس شورای 
اســلامی با اشاره به طرح تعالی خانواده، توضیح 
می دهد: در گذشــته سیاســت های جمعیتی 
دولت شــامل خدمات متعددی در بیمارستان ها 
و درمانگاه ها برای کنترل جمعیت بود. به همین 
خاطر پس از ابلاغ سیاســت های کلی خانواده، 
کمیسیون بهداشــت و درمان متولی اجرای این 

طرح شد.
نصرالله پژمان فر ادامه می دهد: پس از آن و با توجه 
به حساسیت این طرح، موضوع برای پیگیری به 
کمیسیون فرهنگی به عنوان کمیسیون اصلی و 
کمیسیون بهداشت و درمان به عنوان کمیسیون 
فرعی ارجــاع داده شــد. پس از بررســی های 
بسیار، طرحی نســبتاً جامع در 55 ماده نهایی 
و برای تصویب به صحن مجلس ارســال شد. اما 
ادعای دولت مبنی بر داشــتن بار مالی بسیار و 
نداشتن توان پرداخت هزینه های آن سبب شد 
11 مورد کم شــده و در 44 بند مجدد به صحن 
ارسال شود. مواردی که با پایان رسیدن مجلس 
گذشته مسکوت ماند. در مجلس جدید بر اساس 
خواسته های دولت تغییراتی در آن ایجاد کردیم 

که اکنون مراحل پایانی اش را می گذراند.
این فعال فرهنگی عنوان می کند: از اشــکالات 
عمــده پیــش روی این طرح، اعتــراض برخی 
کمیســیون ها به طــرح تعالی خانواده اســت؛ 
چرا که آن ها معتقدنــد از آنجایی که این طرح، 
طرحی گســترده است، باید کاری مشترک بین 
کمیسیون های برنامه و بودجه، اجتماعی، فرهنگی 
و بهداشت و درمان باشد. البته درصدد هستیم به 
مسیر قبلی برگردد و در کمیسیون فرهنگی کار 
دنبال شود. در این طرح که در روزهای آینده ارائه 
خواهد شد، تلاش کرده ایم بار مالی بسیار کمی 
ایجاد شود و تنها از همان مبالغی که در ارتباط با 

کنترل موالید هزینه می شد، استفاده کنیم.
پژمان فر در پایان تأکیــد می کند: اصل موضوع 
فرزندآوری، موضوعی کاملاً فرهنگی است. باید 
افراد باورهایشان نسبت به فرزندآوری به نتیجه 
مطلوب برسد، در غیر این صورت فایده ای نداشته 
و تلاشی بیهوده است. در این طرح و قانون تلاش 
می شود بهانه ها از پیش پای افراد برداشته شود. 
بهانه هایــی که برای تأخیــر ازدواج، فرزندآوری 
و تعــداد فرزندان در خانواده ها وجود داشــته و 

مشکلاتی پیش روی جامعه ما گذاشته است.

پیش بینی تجرد یک میلیون دختر بالای 40 سال در کشور

زنگ خطر افزایش مجردهای میانسال
چهارشنبه  12 مهر 1396
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

جامعه

آنچه می خوانید :
آمارهــا از میل به تجرد شــمار زیادی از 
جوانــان خبر می دهــد. موضوعی که در 
آینده به بحران جمعیتی تبدیل خواهد 
شد. آنطور که کارشناسان می گویند در 
حال حاضــر حدود 426هزار خانم مجرد 
بالای 40 ســال در کشور وجود دارندکه 
در سال های آینده به حدود یک میلیون 

نفر افزایش خواهد یافت.

حق با کیست؟
توسعه دهندگان تراریخته یا منتقدان؟

با وجود تمام بحث ها و اسناد و مدارک ارائه شده در خطرات تراریخته 
برای ســلامت مردم و محیط زیست، هنوز عده ای مُردد هستند که 

کدام درست  می گویند؟ این تردید چند علت دارد:
1.نداشتن اطلاعات کافی از تراریخته

2.گرایش سیاسی یا جناحی به یک سو
3.داشتن منفعت و سود

آن هایی که هنوز تردید دارند بهتر اســت به شاخص های زیر توجه 
کنند شاید بتوانند به تصمیمی درست برسند:

1.توسعه دهندگان تراریخته در جهان چه کسانی هستند؟
مونســانتو بزرگ ترین کمپانی تراریخته جهان است که ابتدا کارش 
تولید ســلاح  شیمیایی عامل نارنجی بر علیه ویتنامی ها بود که پس 
از جنگ به تولید سموم شیمیایی و بذرهای تراریخته و حمایت بنیاد 
راکفلر روی آورد. پرونده مونسانتو آنقدر سیاه است که سال گذشته 
برای حفظ خود از نابودی به دلیل مخالفت مردم جهان در دل شرکت 
بزرگ شیمیایی بایر قرار گرفت. این سوابق سیاه هر انسان صادق در 
جســت و جوی حقیقت را به تردید می انــدازد که آیا واقعاً به دنبال 
خدمت به بشریت و رفع گرســنگی و فقر و توسعه کشاورزی سالم 
هستند یا تجارت و سلطه بر غذا به عنوان یک ابزار مهم کنترل جهان؟
2.بررسی سوابق، گفتار و عملکرد سرکردگان تراریخته ایران

بررسی اقدامات 25 سال گذشــته این افراد، هر انسان صادقی را در 
شناخت حقیقت یاری می کند. سرکرده اصلی تراریخته ایران و برخی 
افراد  این حلقــه در مرکز تحقیقات برنج فیلیپین )IRRI( تحصیل 
کرده اند که 50 سال پیش توسط بنیاد راکفلر تأسیس و حمایت شده 
اســت. هدف این مرکز جذب و تربیت افرادی از کشورهای مختلف 
است. بررسی ســوابق سرکرده تراریخته پاکستان یعنی یوسف ظفر 
در 25 سال گذشته دقیقاً اجرای آرام پروژه تراریخته کردن پاکستان 
را نشان می دهد. پاکستان چهارمین تولید کننده بزرگ پنبه جهان 
اســت و با کمک و حمایت بنیاد راکفلر و تبلیغــات و بزرگ کردن 
تبلیغاتی یوسف ظفر به عنوان دانشمند برجسته، برنده جایزه فلان، 
نفوذ تدریجی او در نهادهای تصمیم گیری پاکستان موفق شد پنبه 
تراریخته را در پاکستان چنان توسعه دهد که اینک 92 درصد پنبه 
پاکســتان تراریخته است و پس از 16 ســال نتیجه فاجعه بار آن با 

کاهش تولید و آفت های مقاوم آشکار شده است. 
نکته جالب اینکه ســرکرده تراریخته ایران، دوست صمیمی یوسف 
ظفر است. این فرد نیز دقیقاً با همان سناریو برجسته سازی توخالی 
زمینــه ورود در نهادهای تصمیم گیری نظــام را ایجاد کردند که با 
غفلت نهادهای نظارتی و حمایت شدید برخی از جمله رئیس فعلی 
محیط زیست، ورود در مراکز مهم و تصمیم گیری اتفاق افتاد. او در 
جایگاه مدیر بودجه پژوهش کشور کنترل کامل بر دانشگاه ها و مراکز 
تحقیقاتی داشته و طبیعی است این مراکز از ترس قطع بودجه، مجبور 
به همکاری شده و زمینه تراریخته کردن کشور را کاملاً فراهم کرده اند.

3.منافع شخصی به جای منافع ملی
فعالیت های تجاری و انواع شــرکت ها و فعالیت های شدید حزبی و 
سیاســی این افراد که با جست و جوی مختصر در اینترنت فهرست 

شرکت ها و فعالیت های تجاری آن ها دست یافتنی است.
4.اخلاق و رفتار افراد ملاک خوبی برای تشخیص حق از باطل

از دلایلی که نشــان می  هد سرکردگان تراریخته خالی از ویژگی های 
دانشمندان برجسته و حق گو هستند بی اخلاقی، به هم زدن جلسات 

سخنرانی، سفسطه، سند سازی، تخریب و ترور شخصیت است. 
آن هایی که مناظرات و مصاحبه ها و مقالات این افراد، بخصوص حلقه 
مرکزی را دیده اند، حتماً شاهد این ویژگی ها بوده اند تا حدی که حتی 

منتقدان را تروریست نامیده اند!  
5. تخریب منتقدان و مخالفان

این روش را سرکردگان تراریخته ایران از کمپانی های تراریخته جهانی 
آموخته اند که: هر سند و مدرک علمی و تحقیقاتی و هر بحث علمی 
مســتند که منتقدان و مخالفان ارائه کردند براحتی و بدون توجه به 
سندیت آن انکار کنید. بگویید جعلی است، غلط است، اشتباه است، 
ســاختگی است، معتبر نیست، به طرف بگویید اطلاعاتت کم است، 
سوادت کافی نیست، مدرکت قلابی است، برچسب فناوری هراس و 
فناوری ستیز بزنید، مخالف توسعه و پیشرفت کشور هستند، مدافع 
ســم فروش ها هستند و... خلاصه آن قدر به منتقدان حمله کنید تا 

اعتبار خود را در خطر ببینند.
6.ساکت کردن دانشمندان منتقد

با هر روشی که بتوانند دانشمندان منتقد و مخالف را ساکت  می کنند. 
اول با تطمیع، وارد کردن در شــرکت های تجاری، بودجه پژوهشی، 
پســت و مقام و... اگر قبول نکردند با فشار تهدید، تخریب، توهین، 
آبروریزی، ایزوله کردن در محل کار، مراجعه به رئیس و همکاران در 
محل کار و بدگویی و تخریب و حتی قطع بودجه پژوهشی، شکایت و 
دادگاهی کردن و خلاصه از هر روش غیر اخلاقی استفاده می کنند تا 
دانشمندان منتقد ساکت و از عرصه خارج شوند چیزی که شاهد آن 
هستیم. اما در مقابل دانشمندان منتقد: اولاً واقعاً دانشمندند و محقق 
و اهل علم و معرفت و صادق. چون اهداف سیاسی ندارند، نه به دنبال 
پســت و مقام هستند و نه بد اخلاقند و کج رفتار و نه  ده ها شرکت و 

تجارت دارند و فقط یک هدف دارند دفاع از حق و سلامت جامعه.
7.اصل آخر قاعده دفع ضرر

هر چیزی که در سلامت آن ابهام و تردید وجود دارد و ممکن است به 
انسان ضرر بزند حتی اگر قطعی هم  نشده باشد، ولی احتمالش باشد، 
باید واردات و کشت و مصرف آن ممنوع شود. با همین استدلال همه 
مراجع از جمله رهبر انقلاب  فتوا داده اند: اگر تراریخته احتمال ضرر 
دارد، مجاز نیست. بسیاری از کشورهای پیشرفته و معتدل بر اساس 
اصل کلیدی »احتیاط« پروتکل ایمنی زیســتی همین کار را کرده اند، 
مانند سوئیس و 37 کشــور دیگر. طبیعی است با این همه اسناد و 
مباحثات و در مخاطــرات تراریخته عقل حکم می کند همان کاری 
که کشور سوئیس و ده ها کشور پیشرفته کرده اند انجام شود. این چه 
عجله ای است که ســران تراریخته عزم کرده اند برنج و  پنبه و سایر 
محصولات را به طور گسترده در کشور کشت و وارد کنند، اگر واردات 

هست باید برچسب زده شود تا مردم حق انتخاب داشته باشند.
بنابراین تصمیم عاقلانه و خردمندانه این است که به مدت پنج سال 
واردات، کشــت و مصرف تراریخته را به کشور ممنوع کنیم و در این 
پنج ســال تحقیق و توسعه بشدت ادامه یابد که دچار عقب ماندگی 
علمی نشــویم و در عین حال ارزیابی خطر شــود و دنیا را هم رصد 
کنید، آن ها چه می کنند تا پنج سال بعد تصمیمی خردمندانه به نفع 

کشور و ملت گرفته شود.

یادداشت

 جامعه/ طلوع احمدی   روز گذشته با انتقاد نادر قاضی پور، 
عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس از حذف دریاچه 
ارومیه از نقشــه ایران در کتب درسی دوباره زنگ خطر فرا 

رسیدن مرگ این دریاچه به گوش ها رسید.
قاضی پور با محکوم کردن عملکرد وزارت آموزش و پرورش 
درباره حذف دریاچه از نقشــه ایران توضیح می دهد: تنها 3 
درصــد از دریاچه باقی مانده اســت و 97 درصد بزرگترین 
دریاچه جهان خشک شده است. ستاد احیای دریاچه ارومیه 
به جای یاری رساندن به دریاچه ارومیه به نوعی تولید را در 
آذربایجان غربی فلج کرده است طوری که به این ستاد، ستاد 

مرگ آذربایجان می گوییم.
نماینده ارومیه که چشم امیدش برای احیای دریاچه به باران 

و نزولات آســمانی است، می گوید: امسال برای نخستین بار 
ثبت اسناد کشور عکس دریاچه ارومیه را از نقشه ایران حذف 
کرده و همچنین دریاچه ارومیه از نقشه ایران در کتاب دوره 
ابتدایی مدارس نیز حذف شــده و این دو موضوع مذکور به 

شدت محکوم است.
برای پیگیری این موضوع با اداره کل ثبت اســناد اســتان 
آذربایجان غربی تماس داشــتیم. درویشــی، مسئول دفتر 
مدیرکل ثبت اسناد آذربایجان غربی با ابراز تعجب از شنیدن 
چنین اتفاقی، به خبرنــگار ما می گوید: تا این لحظه حرفی 
درباره حذف دریاچه از نقشــه زده نشده است و اطلاعی در 

این زمینه ندارم.
قائم مقام دفتر تألیف کتاب های درســی ابتدایی و متوسطه 

نیز درباره این ادعا به خبرنگار ما می گوید: نام دریاچه ارومیه 
در کتاب جغرافی پایه دهم آورده شــده است. در حالی که 
آقای قاضی پور به این تغییرات در کتاب های ابتدایی اشــاره 
کرده اند. درصورتی  که امسال در کتاب های ابتدایی به هیچ 

عنوان تغییری اعمال نشده است.
یــدالله رهبری نژاد درباره تالیفات جدیــد آموزش و پرورش 
می گوید: در پایه یازدهم کتاب هایی جدیدالتالیف داشته ایم. 
پایه دهم و سایر پایه ها نیز تغییراتی جزیی اعمال شده است. 
در این تغییرات و جابجایی ها ممکن است برخی محتواها یا 
تصاویر جابجا، حذف یا به کتاب درسی دیگری منتقل شوند، 
چرا که طبیعت کار، این اســت. اما نــام دریاچه ارومیه را از 
کتاب های درســی حذف نکرده ایــم و در جغرافی پایه دهم 

وجود دارد.
وی در ادامه توضیح می دهد: گاهی اوقات پیش می آید که به 
مطلبی در دو یا سه کتاب پرداخته شده باشد، در این صورت 
ممکن است در بازنگری ها یکی از آن ها به نفع دیگری حذف 
شود که طبیعی است. تغییر، لازمه کار است و وقتی کتابی 

را تغییر می دهیم طبیعی است که بعضی تصاویر و مفهوم ها 
حذف، اضافه یا کم شود.

رهبری نژاد به موارد ادعاهایی از این دســت در گذشته اشاره 
کرده و می گوید: در سال های گذشته از این نوع ادعا ها شنیده 
شده بودم. به طور مثال در مقطعی بیان شد که شهید فهمیده 
از کتاب ها حذف شــده، در حالیکه دقیقاً بحث شهید فهمیده 
تقویت شده و از دو صفحه به چهار صفحه ارتقاء پیدا کرده بود. 
راهیان نور، دیدار مقام معظم رهبری از خانواده شــهید هم به 
آن اضافه شده بود و شهید فهمیده نه تنها در کتاب های دینی 
وجود داشت که در کتاب های دیگر هم به آن پرداخته شده بود.

قائم مقام دفتر تألیف کتاب های درســی ابتدایی و متوسطه 
با ابراز تاسف از بیان عجولانه این ادعاها، می گوید: متاسفانه 
برخی افراد کتاب ها را دقیق نمی خوانند و بر اســاس آنچه 
می شــنوند بدون تحقیق و پرس وجو هر مطلبی را رسانه ای 
می کنند. موضوعاتی که اصلاً پایه و اساس ندارد و همانطور 
که اشاره کردم هیچ تغییری در کتاب های درسی پایه ابتدایی 

نداشته ایم.

قدس بررسی می کند

ماجرای حذف دریاچه ارومیه از نقشه ایران و کتب درسی

با رأی نمایندگاننایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس مطرح کرد وزیر رفاه:  رئیس مرکز سلامت جمعیت وزارت بهداشت:

7 میلیون ایرانی دفترچه بیمه 
تأمین اجتماعی ندارند

بدهی120 هزارمیلیارد تومانی 
دولت به تأمین اجتماعی

کلیات طرح تعیین تکلیف استخدامی 
معلمان حق التدریسی تصویب شد

10درصد سالمندان کشور دچار 
آلزایمر می شوند

فارس: وزیر رفاه در یادداشتی نوشت: 7 میلیون ایرانی دفترچه 
بیمه تأمین اجتماعــی ندارند و نیاز بــه برنامه ریزی مهارت 
ســالمندان برای زندگی در جامعه، تغییرات فرهنگی، نظام 
تأمین اجتماعی مطمئن برای روزهای پیری و مسائلی از این 
دست احساس می شود. علی ربیعی به مناسبت نهم مهرماه، روز 
جهانی سالمندان نوشت:جامعه ایران، رو به سالمندی است . اگر 
امروز با 6 میلیون سالمند مواجه هستیم، در آینده ای نه چندان 
دور، این رقم افزون بر 30 میلیون نفر خواهد شد و این مسئله، 
برنامه ریزی دقیق و جامع برای رفاه و تأمین آســایش خاطر 
ایــن عزیزان را می طلبد.امروز، 7 میلیون ایرانی دفترچه بیمه 
تأمین اجتماعی ندارند. نیاز به برنامه ریزی مهارت سالمندان 
برای زندگی در جامعه، تغییرات فرهنگی، نظام تأمین اجتماعی 
مطمئــن برای روزهای پیری و حتی توجه به امنیت غذایی و 
مسائلی از این دست احساس می شود که سیاستگذاری های 
معطوف به سالمندی را می طلبد. مطالعات آینده،گاهی نکات 
تکان دهنده در بر دارد؛ همچون افزایش موج زنان سالمند تنها.
یکی از کارهای مهمی که در ذیل شورای عالی رفاه به آن توجه 

ویژه خواهیم کرد همین مسئله است.

تسنیم : نایب رئیــس کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: 
صندوق های بازنشســتگی به هیچ وجــه متعلق به دولت 
نبوده و متعلق به افرادی است که تحت پوشش آن صندوق 
هستند. کریمی با بیان اینکه این صندوق ها تابع ضوابط و 
قوانیــن خود بوده و دولت هیچ مبلغی را برای اینکه به این 
صندوق ها کمک کند نمی پردازد، ادامه داد: یکی از عواملی 
که سبب بحران در صندوق ها شده تکالیف قانونی و تکالیفی 
بوده که از ســوی دولت برای این صندوق های ایجاد شده 
است. با وجود مصوبات قانونی دولت در پرداخت مواردی که 
خود به این صندوق ها متعهد شــده، ناتوان است و در عمل 
این بدهی را نپرداخته و سبب شده که دولت بدهی بسیار 
سنگینی به صندوق های بازنشستگی در کشور داشته باشد، 
که عمده این بدهی به سه صندوق اصلی تأمین اجتماعی 
بوده، البته ممکن اســت به صندوق های دیگر بدهی هایی 
داشته باشــد. وی با اشاره به اینکه در شرایط کنونی دولت 
به صندوق تأمین اجتماعی 120 هزار میلیارد تومان بدهکار 
است، افزود: این بدهی ناشی از تکالیفی بوده که بر عهده این 

صندوق گذاشته شده است.

تسنیم: نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی 
دیروز کلیات طرح الحاق یک ماده به قانون تعیین تکلیف 
اســتخدامی معلمان حق التدریســی و آموزشیاران نهضت 

سوادآموزی در وزارت آموزش و پرورش را تصویب کردند.
کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس این طرح را به دلیل 
عدم احصاء دقیق آمار جامعه هدف طرح و فقدان نظر قطعی 
در این زمینه و همچنین مشخص نبودن بار مالی، و به دلیل 
اظهار نظر معاونت قوانیــن مجلس مبنی بر مغایرت طرح 
مذکور با قانون برنامه ششــم توسعه و اشعار جزء  5 بند ج 
ماده 121 آئین نامه داخلی مبنی بر نیاز به دو سوم رای برای 

تغییر قانون مذکور این طرح را رد کرده بود.
شایان ذکر است در ماده 17 مکرر این طرح ذکر شده دولت 
مکلف اســت از تاریخ تصویب قانون حداکثر ظرف یکسال 
تمامی نیروهای حق التدریسی مشمول و آموزشیاران نهضت 
ســوادآموزی در وزارت آموزش و پــرورش را همراه با طی 
دوره های آموزشــی حداکثر 6 ماه بنا به تشــخیص وزارت 
آموزش و پرورش و بدون نیاز به آزمون به استخدام آموزش 

و پرورش درآورد.

ایرنا : رئیس مرکز سلامت جمعیت وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی گفت: دست کم 10درصد سالمندان بالای 
60 سال به بیماری فراموشی یا آلزایمر مبتلا می شوند و با 

افزایش سن شیوع این بیماری بیشتر می شود.
محمد اســماعیل افزود: هم اکنون 7 میلیون و 414 هزار و 
91 فرد سالمند در ایران زندگی می کنند که 9/28 درصدد 

جمعیت کشور را تشکیل می دهند.
وی گفت: رشــد جمعیت سالمندی در ایران افزایش یافته 
است. رشد جمعیت سالمندان بالای 60 سال در ایران اکنون 
به 1/24 درصد رسیده و رشد جمعیت سالمندان بالای 65 
سال به رقم بسیار نگران کننده 6/1 درصد رسیده است که 
چندین برابر رشد جمعیت موالید در ایران است که حدود 

1/8درصد است.
وی گفت: افزایش ســن امید به زندگی ایرانیان به 74 سال 
موجب شــده که تعداد بیشــتری از مردم به سن پیری و 
سالمندی برسند، اما سن امید به زندگی سالم و بدون ناتوانی 
ایرانیان 64 ســال است؛ یعنی ایرانیان 10 سال پایانی عمر 

خود را با بیماری و ناتوانی زندگی می کنند.

دکتر علی کرمی/محقق حوزه بیوتروریسم
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